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Dámy a pánové,
dovolte, abych Vás přivítala u stránek publikace vydané při příle-
žitosti 15. výročí založení Hospodářské a sociální rady Mostecka 
(HSRM), která je zaměřena na období let 2009–2014 a volně 
navazuje na publikaci vydanou k 10. výročí rady v roce 2009. 
Chceme představit aktivity HSRM realizované v tomto období, 
úspěchy, kterých jsme dosáhli, ale také upozornit na některé stále 
přetrvávající problémy Mostecka. Chceme také poděkovat členům 
a spolupracovníkům rady za obětavost, s níž její aktivity realizují.

Hospodářská a sociální rada Mostecka má v současné době 
60 členů, představitelů státní správy a samosprávy, zaměstnavatelů, 
odborů, občanských sdružení, fyzických osob a externích členů. 
Je potěšitelné, že takto vznikl kolektiv lidí, kteří spolu dovedou 
otevřeně komunikovat a hledat konsensus při řešení negativních dů-
sledků restrukturalizace Mostecka. Nezastupitelnou roli v činnosti 
rady má i účast primátora a starostů měst a obcí. Velmi si také vážím 
skutečnosti, že všichni zakládající členové HSRM se i po 15 letech 
její existence aktivně podílejí na jejím chodu.

Hospodářská a sociální rada Mostecka je členem Hospodářské 
a sociální rady Ústeckého kraje (HSR-ÚK) a je iniciátorem řady 
námětů ke společnému řešení. Prostřednictvím HSR-ÚK probíhá 
spolupráce s ostatními okresními radami Ústeckého kraje, včetně 
Sokolovska a je uzavřena dohoda o spolupráci s Ústeckým krajem. 
Hospodářským a sociálním radám se podařilo vybudovat vlivnou 
organizaci, která hájí zájmy Ústeckého regionu a svých členů.

Zásadní prioritou HSRM je podpora ekonomického rozvoje 
regionu a řešení dlouhodobě vysoké nezaměstnanosti. Hospodář-
ské rady návrhy řešení definovaly v „Globálním plánu revitalizace 
pánevních oblastí severozápadních Čech“ včetně jeho dodatků. 

Ústecký kraj a především Mostecko je historicky průmyslovou 
oblastí, ve které je koncentrován těžební průmysl, energetika 
a chemický průmysl, který zásadně přispívá k fungování národního 
hospodářství, ale také přináší dopady na životní prostředí i oby-
vatelstvo Mostecka. Je proto nutné s významnou podporou státu 
spolupracovat na snižování historicky vzniklých disparit.

Dámy a pánové,
dovolte mi poděkovat členům Hospodářské a sociální rady Mos-
tecka a našim spolupracovníkům za aktivní účast na realizaci cílů 
HSRM a popřát jim hodně elánu a nezdolného nadšení do dalších 
let. Závěrem bych také chtěla říci, že Hospodářská a sociální rada 
Mostecka je otevřené sdružení a rádi mezi sebou uvítáme každého, 
kdo má zájem něco pro rozvoj regionu udělat.

Ing. Helena Veverková
předsedkyně HSRM

Slovo předsedkyně

Úvodní slovo
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Slovo iniciátora
Jako zakladatelé Hospodářské a sociální rady Mostecka jsme si již před patnácti 

lety byli vědomi skutečnosti, že Ústecký kraj je region se specifickými potřebami, které 
je třeba řešit. A o to jsme se pokusili prioritně na území tehdy okresu Most. Jelikož 
k definování i následnému řešení problémů je nutná účast odborníků, místních podniků, 
veřejné správy, organizací a stejně tak místních obyvatel, vzniklo právě na Mostecku 
první tripartitní sdružení. Jeho představitelé byli připraveni komunikovat definovaná 
prioritní témata s centrálními organizacemi a Vládou ČR, suplovali tak roli krajských 
úřadů, které v té době ještě nebyly ustaveny. Pro potřeby sjednocení všech navržených 
opatření, vznikl rozsáhlý dokument Globální plán revitalizace severozápadních Čech 
(GPR), který se dočkal několika dodatků. Jednalo se o zásobník projektů, jejichž 
realizace měla přispět ke zdravému hospodářskému a sociálnímu rozvoji regionu. 
Za vytvořením tohoto materiálu a jeho následným plněním stojí houževnatost dlouholeté 
členky a dnes předsedkyně HSRM Ing. Heleny Veverkové. Hospodářská a sociální 
rada se může pyšnit především tím, že v minulých letech získala prostřednictvím GPR 
15 miliard korun na rekultivaci a resocializaci území po těžbě hnědého uhlí, ale také 
další finanční prostředky na regionální rozvoj, které využívá i pro financování projektů 
a aktivit místních organizací. Již tradicí je tak každoroční uvolňování dotací z Fondu 
podpory projektů HSRM. Ambice rady však sahaly dál. Jelikož plány a aktivity HSRM 
daleko přesahovaly hranice mosteckého okresu, začaly po jejím vzoru v dalších 
okresech Ústeckého kraje vznikat postupně další okresní rady, které již deset let 
zastřešuje krajská tripartita s názvem Hospodářská a sociální rada Ústeckého kraje. 
Je to ale stále rada Mostecka, která je jednou z nejaktivnějších. Nutno říci, že své 
funkce v hospodářských radách a tedy již 15 let i v HSRM vykonávají její představitelé 
bez nároku na honorář. Je to práce motivovaná pouze snahou o zlepšení životních 

podmínek všech, kteří v tomto regionu žijeme a pracujeme. Jsem potěšen, že mi byl dán prostor na těchto řádcích podtrhnout význam 
HSRM. Své opodstatnění má i v dnešní době, kdy existuje krajský úřad a kdy naplnila mnoho svých priorit. Tento kraj je stále regionem, 
který si pomoc zaslouží a já přeji HSRM a jejím představitelům, aby prosazování jejich námětů pro budoucí rozvoj bylo stále úspěšné.

JUDr. Richard Falbr
předseda HSR-ÚK, poslanec Evropského parlamentu

Úvodní slovo
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Kdo jsme

Hospodářská a sociální rada Mostecka byla založena 16. 3. 1999 
v Mostě, zakládací listina byla podepsána 31. 3. 1999. Jako 
občanské sdružení byla zaregistrována Ministerstvem vnitra dne 
25. 5. 1999 pod č. j. VS/1-1/40239/99-R. Dosud byla právnic-
kou osobou ve smyslu zákona č. 83/1990 Sb. ve znění zákona 
č. 300/1990.
V současné době dochází k úpravě statutu v souladu s novým 
Občanským zákoníkem č. 89/2012 Sb.

Zakládajícími členy byly: Mostecká uhelná společnost, a.s., Che-
mopetrol, a.s., Česká rafinérská, a.s., JUDr. Richard Falbr, města 
Most, Litvínov a Meziboří, Okresní úřad Most, Úřad práce Most, 
Okresní hospodářská komora Most, Okresní agrární komora Most, 
Severočeské sdružení odborových organizací se sídlem v Mostě.

Členy HSRM jsou fyzické a právnické osoby, instituce státní a ve-
řejné správy, odbory, poslanci, Okresní hospodářská komora 
Most, Okresní agrární komora Most, občanská sdružení a řada 
dalších významných subjektů. V současné době HSRM sdružuje 
60 členů. Mezi nimi hraje nezastupitelnou roli účast primátora 
Mostu a starostů měst a obcí.

Cílem HSRM je spolupracovat s orgány státní správy a samo-
správy na ekonomickém a sociálním rozvoji regionu a koordinovat 
aktivity členů HSR.

HSRM je členem Hospodářské a sociální rady Ústeckého kraje 
(HSR-ÚK), která sdružuje hospodářské a sociální rady jednotli-
vých okresů a dlouhodobě spolupracuje s Hospodářskou a so-
ciální radou Sokolovska.

Základním strategickým materiálem pro činnost HSR je Globální 
plán revitalizace pánevních oblastí severozápadních Čech (GPR) 
schválený vládou UV č. 122 dne 2. 2. 2000. GPR je střednědo-
bým programem na období přibližně 10 let pro kriticky postižené 
pánevní okresy Ústeckého kraje a Sokolovska. Zahrnuje návrh 
řady konkrétních krátkodobých a střednědobých opatření státu, 
regionálních a místních orgánů i podnikatelských subjektů, ve-
doucích ke snížení nezaměstnanosti a podpoře rozvoje regionu. 
Úkolem krátkodobých cílů byla rychlá podpora vytváření nových 
pracovních míst např. zvýšeným objemem sanačních, rekultivač-
ních a revitalizačních prací, rozvojem lokálních podnikatelských 
zón, podporou malého a středního podnikání, aktivní politikou 
zaměstnanosti apod. Úkolem střednědobých cílů bylo posílení 
a diverzifikace ekonomické základny regionu (strategická průmy-
slová zóna Triangle, zóna Joseph), budování dopravní infrastruk-
tury v regionu (D8, R6, R7, I/13, I/27), změna struktury lidských 
zdrojů v regionu (podpora rozvoje vysokého školství i učebních 
oborů), rozvoj cestovního ruchu, lázeňství apod.

GPR byl postupně aktualizován pro konkrétní období: Dodatek 
č. 1 (2001–2002), Dodatek č. 2 (2003–2004), Aktualizovaný 
dodatek č. 2 (2005–2006), Dodatek č. 3 (2007–2008), Aktua-
lizovaný GPR II. etapa (2010–2015).

Za zásadní naplňování GPR na Mostecku lze považovat:
– Přijaté usnesení vlády č. 50/2002, kterým vláda rozhodla 

o postupném vyčlenění 15 miliard korun na účast státu na ná-
kladech revitalizace krajiny narušené těžební činností stát-
ních hnědouhelných podniků ve vymezeném území po dobu 
přibližně 10 let (krátkodobý cíl GPR). Příkladem je sanace 

Hospodářská a sociální rada Mostecka (HSRM)
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Kdo jsme

a napouštění jezera Most, příprava území výsypek pro revitali-
zační projekty (polygon, hipodrom, golf atd.). K 31. 12. 2013 
byly pro Mostecko uvolněny přibližně 4,57 miliardy korun.

– Zpracování řady koncepčních studií příslušnými resorty (MPO, 
MZe, MPSV, MMR), které prognózovaly dopady na region SZ 
Čech a navrhovaly příslušná opatření.

– Podporu rozvoje vysokého školství (v současné době působí 
na Mostecku detašovaná pracoviště řady vysokých škol, např. 
UJEP, ČZU, ČVUT, VŠCHT, VŠB, VŠFS, atd.).

– Konkrétní podporu MPO a MMR vedoucí k rozvoji průmys-
lových zón (Triangle, Joseph, Litvínov – Louka, Lom, včetně 
podpory renovace starých průmyslových areálů apod.).

– Zapracování Aktualizovaného dodatku č. 2 do „Státního pro-
gramu rozvoje regionu Severozápad“ (UV č. 1007/2005) 
s účinností do r. 2013, kterým vláda posílila rozpočtovou ka-
pitolu MMR pro roky 2006 a 2007 o 250 mil. Kč ročně pro 
SZ Čechy a v rámci těchto prostředků uvolnila 50 milionů 
korun pro vyhlášení programu na podporu přípravy projektů, 
z nichž uvolnila pro Mostecko 12,862 mil. Kč.

– Rozvoj aktivit podporujících cestovní ruch (založení Centra 
rozvoje turismu, Destinační agentury Krušné hory, zóny tech-
nických památek), ochranu životního prostředí (Ekologické 
centrum Most).

– Řešení dopravní infrastruktury a ve své době aktuální pro-
blematiky související s hraničními přechody (silnice Mníšek, 
I/27) atd.

Hospodářské rady dlouhodobě kladou důraz především na řešení:
– Ekonomického rozvoje regionu, jeho konkurenceschopnost 

a zaměstnanost
– Dopravní infrastruktury a napojení na mezinárodní sítě, zkva-

litnění silnic II. a III. třídy

– Revitalizace krajiny narušené lidskou činností na území se-
verozápadních Čech (především prostřednictvím naplňování 
UV č. 50/2002)

– Rozvoje vzdělanosti a sociální problematiky

V roce 2011 proběhlo zpracování „Strategie rozvoje regionu Se-
verozápad pro roky 2013–2020“, jehož cílem je zajistit uvolňování 
finančních prostředků vzniklých v regionu SZ tak, aby se jejich 
část vracela zpět do regionu na realizaci revitalizačních projektů.

HSRM intenzivně spolupracuje s vládním zmocněncem pro 
Moravskoslezský a Ústecký kraj na naplňování UV č.732/2013 

„ke zprávě o možných způsobech řešení krizové situace ve vývoji 
hospodaření klíčových průmyslových podniků a negativního vý-
hledu vývoje zaměstnanosti v Moravskoslezském kraji a k návr-
hům opatření“, kde se řada bodů dotýká i Ústeckého kraje. Podílí 
se rovněž na přípravě nového programovacího období EU 2014+.

V rámci vlastní činnosti podporuje HSRM své členy realizací dvou 
výzev za rok z Fondu podpory projektů na zpracování projektové 
dokumentace, která přispěje k rozvoji regionu. V roce 2013 bylo 
na přípravu projektů uvolněno 700 tis. Kč, v roce 2014 se po-
čítá s částkou až 1 milion korun. Rada také prostřednictvím své 
Odborné komise pro kulturu podporuje rozvoj kulturního dění 
na Mostecku ročně částkou 100 tis. Kč ročně.
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Orgány HSRM
Orgány HSRM tvoří:

SNĚM HSRM je nejvyšším orgánem HSRM
PŘEDSEDNICTVO HSRM

Iniciátorem založení HSRM a zároveň jejím předsedou byl 16. 3. 1999 zvolen JUDr. Richard Falbr, který funkci předsedy zastával 
do 17. 10. 2005. Po odstoupení JUDr. Richarda Falbra byla na Sněmu zvolena Ing. Helena Veverková, která funkci předsedkyně HSRM 
vykonává doposud. V červnu 2014 proběhne volba členů Předsednictva a následně volba předsedy a místopředsedů pro další pětileté 
funkční období.

Předsednictvo HSRM k březnu 2014

Členové předsednictva

Ing. Helena Veverková 
předsedkyně HSRM,
člen předsednictva Hospodářské 
a sociální rady Ústeckého kraje

Ing. Vlastimil Vozka 
místopředseda a statutární 
zástupce HSRM, 
primátor Statutárního města Most

Petr Červenka
místopředseda HSRM, 
starosta města Meziboří

JUDr. Richard Falbr 
předseda HSR-ÚK, poslanec 

Evropského parlamentu

Ing. Petr Kolman 
generální ředitel Severní 

energetické a.s. 

Ing. Petr Leichner
předseda DIALOG 
Horní Jiřetín o.s.

Ing. Věra Koubová
PR koordinátor 

ČESKÁ RAFINÉRSKÁ, a.s.

Kroužek Jiří
předseda představenstva 
AUTODROM MOST a.s.

Ing. Pavel Sláma
ředitel 

pro HSE UNIPETROL, a.s. 

Jaromír Franta 
předseda Sdružení 

odborových organizací Czech 
Coal Group (SOO CCG)

Ing. Marcel Dlask 
ředitel Dopravního podniku 
měst Mostu a Litvínova, a.s.

Ing. Ivo Bednár
člen představenstva 

Okresní agrární komory Most

Ing. Rudolf Jung
předseda Okresní 

hospodářské komory Most

Kdo jsme
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Současní členové HSRM 

Bývalí členové HSRM 

Členové výkonného výboru 
Ing. Helena Veverková
Ing. Vlastimil Vozka
Petr Červenka
JUDr. Richard Falbr

Jaromír Franta
Ing. Ivo Bednár
Ing. Rudolf Jung

Samospráva
Statutární město Most Ing. Vlastimil Vozka
Město Meziboří Petr Červenka
Město Lom Bc. Kateřina Schwarzová
Obec Bělušice Veronika Pochobradská
Obec Havraň Zdeňka Smetanová
Obec Klíny Ing. Jiří Matoušek
Obec Korozluky Dimitrij Sklenka
Obec Lišnice  Bc. Petr Pillár
Obec Louka u Litvínova Mgr. Milana Štveráčková
Obec Obrnice Drahomíra Miklošová
Obec Patokryje Karel Řehák
Obec Skršín Kateřina Suchá

Společnosti a organizace
Vršanská uhelná a.s.  Ing. Helena Veverková
Severní energetická a.s.  Ing. Petr Kolman
UNIPETROL, a.s.  Ing. Pavel Sláma
ČESKÁ RAFINÉRSKÁ, a.s.  Ing. Věra Koubová
United Energy, a.s.  Ing. Petr Mareš
Výzkumný ústav pro hnědé uhlí a.s.  Ing. Marcela Šafářová, PhD.
Dopravní podnik měst Mostu a Litvínova, a.s. Ing. Marcel Dlask
AUTODROM MOST a.s.  Jiří Kroužek
CELIO a.s.  Ing. Jindřich Kauca
DTS Vrbenský, a.s.  Ing. Lubomír Procházka
HIPODROM MOST a.s. Josef Pouzar
ČSOB a.s., pobočka Most Ing. Karel Tvrzník
Raeder & Falge s.r.o. Mgr. Martina Červinská
EUROVIA CS, a.s.  Ing. Vlastimil Novotný
R-Princip Most s.r.o. Mgr. Martin Kabrna, PhD.
Recoplan s.r.o. Ing. Petr Jeník
Slovácké strojírny, a.s. závod 05

KSK Most – Komořany  Ing. Stanislav Mayer
YSSEN – spol. s r.o.  Ing. Vladimír Serdula
ALFA TERM MOST, a.s.  Ing. Vladimír Vondráček
Okresní hospodářská komora Most Ing. Rudolf Jung
Okresní agrární komora Most Ing. Ivo Bednár
Sdružení odborových organizací

Czech Coal Group  Jaromír Franta
DIALOG Horní Jiřetín o.s.  Ing. Petr Leichner
AUTOMOTOKLUB RPR MOST o.s.  Ing. Michaela Majerová
Destinační agentura Krušné hory o.p.s. Kateřina Suchá
HKC Akademie motorsportu z.s. Dušan Matouš
Klub freestylového lyžování Most o.s.  Ing. Roman Dalecký
MAS Naděje o.p.s. Ing. Bořek Valvoda
Vysoká škola finanční a správní, o.p.s., Most Ing. Josef Švec
Vodní sporty Most o.s.  Dušan Matouš

Fyzické osoby
Ing. Vladimír Bártl, MBA fyzická osoba
JUDr. Richard Falbr fyzická osoba
Martin Fraško fyzická osoba
Mgr. MUDr. Tomáš Hájek, Dr.  fyzická osoba
Ing. Petr Heger fyzická osoba
Jaroslav Knorre fyzická osoba
Ing. Petr Macek fyzická osoba
Ing. Milan Nečas fyzická osoba
Gabriela Nekolová, DiS.  fyzická osoba
Miroslav Perout fyzická osoba
Ing. Miroslav Soldát fyzická osoba
Ing. Jiří Syrovátka fyzická osoba
Ing. Eva Šmejkalová fyzická osoba
Ing. Jiří Šulc fyzická osoba
Mgr. Oldřich Vojíř fyzická osoba
Ing. Vladimír Zemánek fyzická osoba

Externí členové
Střední škola technická, Most, p.o. PaedDr. Karel Vokáč
VŠB – TU Ostrava detašované pracoviště Most Ing. Miroslav Seidl

V předsednictvu HSRM během 
uplynulých pěti let rovněž působili
Mgr. Milan Šťovíček  Město Litvínov
JUDr. Daniel Volák Město Litvínov
Ing. Milan Dundr Dopravní podnik měst Mostu a Litvínova, a.s.
Ludmila Holadová Okresní agrární komora Most
Miroslav Huml Město Meziboří
Ing. Pavel Veselý MBA UNIPETROL RPA s.r.o.
Ing. Vladimír Zemánek  UNIPETROL RPA s.r.o.
Ing. Miroslav Kornalík ČESKÁ RAFINÉRSKÁ, a.s.
Ing. Aleš Soukup ČESKÁ RAFINÉRSKÁ, a.s.
Lenka Pecová ČESKÁ RAFINÉRSKÁ, a.s.
Ing. Bořek Valvoda fyzická osoba

Ostatní členové, kteří s HSRM 
za posledních pět let spolupracovali
RSDr. Vlastimil Balín fyzická osoba
Ing. Jan Ferkl Lesy ČR, s.p. krajské ředitelství Teplice
Ing. Jan Händl AZ Monitoring, s.r.o. Most
Ing. Josef Hojdar fyzická osoba
Ing. Zdeněk Kadlec FIRECLAY, spol. s r.o.
Petr Petrik  DOTEA s.r.o.
Ing. Eva Šmejkalová AGENS Česká republika, s.r.o.
Ing. František Titl Aquatest, a.s. Most
Ing. Josef Dlouhý Sport areál Klíny, s.r.o.
Martin Škrábal PROFI-RENOVA s.r.o.
Jaromír Tůma DROPS GROUP a.s.
Bc. Lukáš Pulchart fyzická osoba
Ing. Jiří Čechura fyzická osoba
Ing. Jiří Rous fyzická osoba

Sekretariát HSRM 

Bc. Miroslava Jandeková
tajemnice 

Jindřiška Moulisová
sekretariát 

Kdo jsme
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Komise pro oblast cestovního ruchu

Komise pro rozvoj lidských zdrojů

Odborné komise HSRM
Jako poradní orgán předsednictva fungují při HSRM tyto odborné komise

Předseda do roku 2011: Miroslav Suchý
Současná předsedkyně: Kateřina Suchá

• Předseda Komise pro oblast cestovního ruchu Miroslav Suchý uspořádal v areálu hipodromu 19. ročník 
Celosvětového srazu majitelů a přátel vozu Citroen.

• Komise pro oblast cestovního ruchu seznámila HSRM s projektem
„Informační centrum Krušné hory – Klíny.“

• HSRM podpořila projekt „Destinační centrum Krušné hory“ finanční částkou ve výši 117 600 Kč.
• HSRM se stala jedním ze sedmi zakládajících členů Destinační agentury Krušné hory, o.p.s. a do správní 

rady byl jmenován zástupce HSRM.
• Komise pro oblast cestovního ruchu se seznámila s:

- materiálem „Koncepce rozvoje cestovního ruchu Mostu a Mostecka na roky 2009–2013“
- prezentací „Strategie Ústeckého kraje pro oblast cestovního ruchu“
- projektem „Propagační a mediální kampaň Ústeckého kraje“

• Předsedkyně komise pravidelně informovala členy HSRM o aktivitách Destinační agentury Krušné hory.

Předseda: Ing. Oldřich Malý

• Komise pro rozvoj lidských zdrojů, jejímiž členy jsou zástupci klíčových institucí Mostecka v oblasti 
lidských zdrojů, je poradním orgánem HSRM pro potřeby posuzování a hodnocení vývoje zaměstnanosti 
na Mostecku.

• Úkolem komise je iniciovat, navrhovat a realizovat opatření zaměřená na zvýšení zaměstnanosti, 
zaměstnatelnosti a rozvoj vzdělávání.

• Komise je informována o regionálních projektech úřadu práce a o aktivitách podporujících vzdělávání 
v žádaných oborech, což zahrnuje spolupráci se zaměstnavateli.

• Komise připravila podkladové materiály pro jednání předsednictva HSRM, na kterém byl přítomen 
1. náměstek ministra práce a sociálních věcí Bc. Vladimír Šiška, MBA

• Komise rozšířila svou členskou základnu o zástupce obcí Obrnice, Lišnice a Havraň
• V loňském roce představila komise Akční plán Odborné komise pro rozvoj lidských zdrojů, který byl 

předložen k úpravě Mgr. Radimu Gabrielovi, řediteli Úřadu práce, krajská pobočka Ústí nad Labem.
• Proběhl diskusní kulatý stůl na téma „Aktuální problematika vzdělávacích systémů v regionu SZ Čech“. 

Akce probíhala jako doprovodný program Česko-saského veletrhu vzdělávání „SOKRATES“, který pořádala 
OHK Most.

Kdo jsme

Komise pro infrastrukturu a životní prostředí
Předseda: Ing. Stanislav Štýs, DrSc.

• Komise se ve spolupráci s Okresní agrární komorou Most zabývala problematikou zemědělství na Mostecku.
Ve spolupráci s předsedou komise a jejími členy se připravují základní kroky pro řešení této problematiky.

• Členové HSRM měli možnost zúčastnit se „Exkurze po rekultivacích Mostecka“, kterou HSRM uspořádala 
pro své členy. Celou exkurzí provázel a odborný výklad zajistil předseda komise Ing. Stanislav Štýs, DrSc.

• Komise se seznámila s informací k realizovaným projektům umístění fotovoltaiky jako resocializačního 
opatření v rámci rekultivovaných území, kterou přednesl Mgr. Tomáš Hájek a nastínil situaci na Mostecku 
z hlediska identifikace vhodných pozemků k umístění fotovoltaiky.
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Komise pro kulturu

Komise finanční

Komise pro energetickou politiku

Předsedkyně: Mgr. Liběna Novotná

Úkolem komise je:
• iniciovat, navrhovat a uskutečňovat realizaci opatření zaměřených na podporu oblasti kultury v regionu Most
• podpora aktivit, které povedou ke zkvalitnění kulturního života v regionu s důrazem na regionální subjekty, 

a to s perspektivou pokračování v delším časovém horizontu
• podpora projektů a aktivit, které budou mít přesah i do dalších oblastí, například vzdělávání
• podpora talentovaných mladých umělců nebo oborů, zejména amatérských, 

které by v budoucnu pomohly oživit kulturní život v regionu
• v letech 2011–2013 bylo podpořeno celkem 14 akcí v celkové výši 355 000 Kč

2011
Miroslav Kuželka CD a DVD Muzikálu Edward Kelley 75 000 Kč
Nakladatelství a knihkupectví Hněvín s.r.o. Vydání almanachu - Litvínovská Triola  25 000 Kč

2012
Městské divadlo Most Festival Young For Young 20 000 Kč
Divadlo nad Labem o.s. Živá zahrada 2012 10 000 Kč
Zdeněk Souček  Alternativa na zámku Korozluky 15 000 Kč
Taneční studio Kamily Hlaváčikové Neobyčejná noc – vánoční muzikál pro děti  40 000 Kč
Miroslav Perout Korozlucké Vánoce 15 000 Kč
Ing. Petr Macek Festivalový orchestr Petra Macka 30 000 Kč

2013
Divadlo nad Labem o.s. Živá zahrada 2013  15 000 Kč
Městské divadlo v Mostě Festival Young For Young  20 000 Kč
Studio Ponte Records Videodějepis Mostecka 2 25 000 Kč
Ekologické centrum Most Brána ekologie otevřená aneb Voda pro život 15 000 Kč
Město Meziboří Staročeské Vánoce 25 000 Kč
Ing. Petr Macek Festivalový orchestr Petra Macka 25 000 Kč

Předseda: Ing. Miroslav Dykas

Finanční komise jako kontrolní orgán provádí především kontrolu:
• hospodaření v souladu se schváleným rozpočtem
• čerpání prostředků na podporu projektů z FPP a z rozpočtu HSRM
• věcné a legislativní správnosti vedení účetnictví, včetně povinností pro odvod daní a poplatků
• zhodnocování volných finančních prostředků

Předseda: Ing. Vladimír Rouček 

• Komise se zabývala stanoviskem Hospodářské komory České republiky
„Základní teze energetické politiky ČR“ a navrhla HSRM jeho podporu

• Doporučila ke schválení HSRM stanovisko HSR-ÚK k materiálu
„Aktualizace Státní energetické koncepce ČR“

• Spolupracuje s Odbornou sekcí Energetika při OHK Most, se kterou se podílela na přípravě konferencí: 
Energetická bezpečnost EU a životní prostředí; Regionální energetické fórum ÚK 2012; 
Surovinová bezpečnost a její technické a legislativní zabezpečení; 
Energetické fórum Ústeckého kraje 2013.

• Seznámila se s materiály Mýty a fakta o územních ekologických limitech těžby hnědého uhlí na Mostecku; 
Mýty a fakta o teplárenství v ČR a Mýty a fakta o jaderné energetice, které zpracovala OHK Most

Odborné komise HSRM

Kdo jsme
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2009
• Proběhla volba členů Předsednictva na volební období do 6. 9. 2014 

(ve složení Ing. H. Veverková, Ing. R. Jung, Ing. V. Vozka, JUDr. D. Volák, 
J. Franta, JUDr. R. Falbr, L. Holadová, M. Huml, Ing. P. Veselý, MBA, 
Ing. P. Kolman, Ing. M. Kornalík, J. Kroužek, Ing. M. Dundr). Následně 
si nově zvolené Předsednictvo zvolilo ze svého středu předsedkyni 
Ing. Helenu Veverkovou, 1. místopředsedu a statutárního zástupce 
Ing. Vlastimila Vozku a 2. místopředsedu JUDr. Daniela Voláka.

• Ředitel úřadu Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad informo-
val o prioritních osách regionálního operačního programu Severozápad. 
HSRM požádala Regionální radu NUTS II SZ o přehodnocení svého sta-
noviska a urychleného zahájení financování IPRM Most Centrum.

• Zástupce Výzkumného ústavu pro hnědé uhlí, a.s. seznámil HSRM se zpra-
covanou databází 15 mld. Kč, jejíž součástí je Koncepce řešení ekologic-
kých škod, databáze k rekultivačním a revitalizačním projektům, Směrnice 
mezirezortní komise aj.

• HSRM podpořila stanovisko Hospodářské komory ČR – Základní teze 
energetické politiky ČR a stanovisko k materiálu „Aktualizace Státní ener-
getické koncepce ČR“ a vyzvala Vládu ČR ke schválení nové verze Státní 
energetické koncepce.

• HSRM se seznámila s Koncepcí rozvoje cestovního ruchu Mostecka pro 
roky 2009–2013.

• Zástupce města Mostu představil dokument k Integrovanému plánu roz-
voje města Mostu.

• Předseda OHK Most předložil materiál „Mýty a fakta o územních ekolo-
gických limitech těžby hnědého uhlí na Mostecku“.

• JUDr. Falbr se sešel s 1. náměstkem ministra pro místní rozvoj 
Ing. Jiřím Stodůlkou ve věci uvolnění finančních prostředků na pod-
poru projektů ze Státního programu rozvoje regionu Severozápad 
(UV č. 1007/2005).

• HSRM si nechala zpracovat nové logo.
• HSRM poskytla finanční dar ve výši 50 000 Kč na pomoc oblastem zasa-

ženým povodněmi.
• HSRM byla informována o stavu zaměstnanosti na Mostecku.
• Na jednání HSRM se představila Střední škola diplomacie a veřejné 

správy, s.r.o.
• Předseda Odborné komise pro cestovní ruch HSRM a ředitel hipodromu 

Miroslav Suchý uspořádal v areálu hipodromu 19. ročník Celosvětového 
srazu majitelů a přátel vozu Citroen a informoval o přínosu této akce pro 
město Most.

EKOLOGICKÉ CENTRUM MOST
Iniciátorem vzniku Ekologického centra Most byla v roce 1998 společ-

nost Česká rafinérská, člen HSRM, která jako nový podnikatelský subjekt 
na Mostecku chtěla představit postoj moderní společnosti k otázkám vztahu 
rafinérského průmyslu k okolí, a to jak k obcím a občanům, tak k životnímu 
prostředí. Na jaře roku 2000 se v sídle Výzkumného ústavu pro hnědé uhlí 
v Mostě uskutečnil slavnostní podpis „Dohody o spolupráci při vzniku a pro-
vozování Ekologického centra Most pro Krušnohoří a o výměně informací 
o životním prostředí“. Podporu svým podpisem vyjádřilo deset společností: 
Celio, a.s., Most; Česká inspekce životního prostředí Ústí nad Labem; Česká 
rafinérská, a.s., Litvínov; Chemopetrol, a.s., Litvínov; Mostecká uhelná spo-
lečnost, a.s.; Okresní hygienická stanice Most; Podnikatelské a inovační cen-
trum Severní Čechy, Most; Povodí Ohře, a.s., Chomutov; Úřad práce Most 
a Výzkumný ústav pro hnědé uhlí, a.s., Most. Slavnostnímu aktu byl příto-
men ministr životního prostředí Miloš Kužvart, senátor za Mostecko Richard 
Falbr a přednosta Okresního úřadu v Mostě Pavel Weiss, kteří svou podpo-
ru vyjádřili slavnostním podepsáním „Memoranda o podpoře“. Ještě téhož 
roku spustilo Ekologické centrum webové stránky www.ecmost.cz, otevřelo 
se pro veřejnost ve svém sídle v budově VÚHU a zprovoznilo bezplatnou linku 
800 195 342. V současné době nabízí Ekologické centrum osvětovou čin-
nost, a to prostřednictvím výukových programů, publikací, projektů a infor-
mačních materiálů, ale také seminářů a soutěží na téma životního prostředí.

Jak šel čas 2009 – březen 2014

Kdo jsme

Celkový přehled toho, čím se Hospodářská a sociální rada Mostecka za uvedené roky zabývala, 
je umístěn na webových stránkách HSRM (http://www.hsr-uk.cz/hsr-m/usneseni.html).

Níže uvádíme pouze výčet některých aktivit.

• Předseda OHK Most představil materiály „Mýty a fakta o teplárenství 
v České republice“ a „Mýty a fakta o jaderné energetice“.

• Uskutečnila se projekce filmu „Černobílá barevná aneb Metamorfózy se-
verních Čech“, jehož autorem je Ing. Stanislav Štýs, DrSc. Snímek zob-
razuje znovuobnovení a netradiční vznik krajiny na Mostecku a v okolí.

• HSRM se seznámila s prezentací průzkumu veřejného mínění „Názory ob-
čanů Ústeckého kraje na vybrané ekonomické a sociální problémy regionu“.

• HSRM obdržela vyjádření Ministerstva dopravy k žádosti HSRM, aby v roce 
2009 nedošlo k poklesu investic na infrastrukturu v Ústeckém kraji.

• HSRM se účastnila příprav konference „Energetická bezpečnost EU a ži-
votní prostředí“.

• Proběhla aktualizace Globálního plánu revitalizace pánevních oblastí 
Severozápadní Čech.

• Prostor byl věnován členským společnostem, a to Czech Coal Services, a.s., 
Vršanská uhelná, a.s a Litvínovská uhelná, a.s., které na jednání prezentovaly 
své strategické záměry.
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Jak šel čas 2009 – březen 2014

Kdo jsme

2011
• HSRM odsouhlasila smlouvu s UJEP o uplatnění certifikované Metodiky 

revitalizace krajiny v postižených regionech Podkrušnohoří.
• Seznámila se s činností organizací, jejichž je spoluzakladatelem (Destinační 

agentura Krušné hory, o.p.s., Podkrušnohorské technické muzeum o.p.s., 
Ekologické centrum Most pro Krušnohoří).

• Předsedkyně HSRM Ing. Helena Veverková se sešla s 1. náměstkyní 
ministra životního prostředí Ing. Rut Bízkovou ve věci revitalizace území.

• Zástupci United Energy, a.s. prezentovali záměr energetického využívání 
odpadu – EVO Komořany, jehož cílem bylo snižování podílu ukládaného 
komunálního odpadu na skládky a využití energetického potenciálu od-
padní suroviny.

• Na základě doporučení HSRM byl pozván na jednání HSR-ÚK ministr 
dopravy JUDr. Vít Bárta. Na jednání ho zastoupil zástupce MD Ing. Martin 
Janeček, řešeno bylo téma „Dopravní superstrategie 2011“.

• Aktualizovaný Globální plán revitalizace pánevních oblastí SZ Čech 
pro roky 2010–2015 byl předložen poradci předsedy vlády ČR 
Ing. Martinu Římanovi.

• Proběhla aktualizace webových stránek HSRM.
• Na podporu mladých umělců z regionu bylo rozhodnuto o zřízení Odborné 

komise pro kulturu při HSRM.
• HSRM se seznámila s desaterem Šluknovského výběžku a zástupci HSRM 

Ing. Vlastimil Vozka a Drahomíra Miklošová byli navrženi do pracovní sku-
piny HSR-ÚK, která byla pověřena vypracováním návrhu řešení sociální 
situace v ČR. Materiál byl adresován zástupcům vlády ČR.

2010
• Proběhlo vyhodnocení jednotlivých priorit GPR a návrhy témat pro období 

2010–2015.
• Předseda SOO CCG Jaromír Franta oslovil dopisem předsedu ČSSD 

Ing. Jiřího Paroubka k naléhavému řešení nepříznivé situace v zaměst-
nanosti a s tím souvisejícím nárůstem kriminality a sociální nestability 
v regionu Most.

• Zástupci města Mostu a ředitel Palivového kombinátu Ústí, s. p. představili 
aktivity spojené s napouštěním jezera Most a záměry k využití území kolem 
jezera.

• Představitelé HSRM se účastnili výjezdního zasedání Hospodářského 
výboru Poslanecké sněmovny ČR 
v Mostě.

• Ředitel Dopravního podniku měst 
Mostu a Litvínova, a.s. popsal situ-
aci v oblasti dopravní obslužnosti 
na tramvajové dráze pro stávající rok 
a HSRM přijala stanovisko, kterým 
doporučila Ústeckému kraji, aby zá-
vazek veřejné služby pro zabezpečení 
dostupnosti služeb ve veřejné drážní 
osobní dopravě byl uzavřen s DPmML, 
a.s. na dráhu tramvajovou a nikoliv 
s Českými dráhami, a.s. na dráhu 
železniční.

• HSRM navrhla Ing. Stanislava Štýse, 
DrSc. na státní vyznamenání.

• Předseda Odborné komise pro cestovní 
ruch představil projekt „Informační cen-
trum Krušné hory – Klíny“.

• HSRM podpořila finanční pomocí 
ve výši 117 600 Kč vznik Destinační 
agentury Krušné hory, o.p.s. a stala se jedním ze sedmi jejích zakládají-
cích členů.

• Vedoucí oddělení cestovního ruchu Krajského úřadu Ústeckého kraje 
představil materiál „Strategie ÚK pro oblast cestovního ruchu“.

• Ředitel Úřadu práce v Mostě informoval o problematice příspěvků na ve-
řejně prospěšné práce.

• HSRM vyjádřila souhlas s postupem Hospodářské komory ČR k zamezení 
skokového zvýšení cen elektrické energie.

• Byla podána informace o čerpání finančních prostředků z jednotlivých cílů 
ROP Severozápad.

• Na zasedání HSRM přijal pozvání 1. náměstek ministra MPSV Bc. Šiška, 
MBA. Předmětem jednání bylo seznámení členů s vizí MPSV k další pů-
sobnosti úřadů práce, informace o vývoji nezaměstnanosti v regionu Most, 
vize důchodové reformy a téma strategie pro region Most v návaznosti 
na prohlášení vlády o neprolomení limitů těžby hnědého uhlí.

• HSRM obeslala dopisem lídry politických stran pověřených sestave-
ním vlády, ve kterém je upozornila na rozpor mezi usnesením vlády č. 
444/1991 a požadavky platné i nově aktualizované Státní energetické 
koncepce. Apelovala také na to, aby nebylo bráněno uhelným společnos-
tem postupovat v souladu s Horním zákonem.

• Ve spolupráci s HSR-ÚK byl osloven Krajský úřad Ústeckého kraje k předlo-
žení Strategie udržitelného rozvoje ÚK. Zástupci HSRM se účastnili jednání 
odborné komise ke zpracování Strategie udržitelného rozvoje ÚK.

• Vedoucí oddělení cestovního ruchu KÚ ÚK představil Strategii Ústeckého 
kraje pro oblast cestovního ruchu a informoval o projektu „Propagační 
a mediální kampaň Ústeckého kraje“.

• Zástupce Ministerstva pro místní rozvoj informoval o státním programu 
týkajícím se obnovy obecního a krajského majetku postiženého živelnými 
pohromami.

• Předseda OHK Most informoval o otevřeném dopise adresovaném vládě 
ČR, který požadoval zamezení skokového zvýšení cen elektrické energie, 
definoval dopady zvýšení a navrhoval, jak zmírnit důsledky zvyšování cen 
elektrické energie.

• Předsedkyně HSRM informovala o výroční konferenci k ROP SZ a čerpání 
finančních prostředků z jednotlivých cílů v rámci ROP.

• HSRM zadala podnět pro zhotovení výzkumu veřejného mínění obyvatel 
Litvínova na téma „Život v Litvínově“. Výsledky průzkumu ukázaly, že jako 
nejvíce problematická témata obyvatelé považují nezaměstnanost, soužití 
s nepřizpůsobivými občany a životní prostředí.
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2012
• Ing. Jiří Aster přednesl problematiku dopravní obslužnosti především mos-

teckého regionu.
• JUDr. Richard Falbr se s Ing. Helenou Veverkovou zúčastnil schůzky 

s náměstkem ministra financí Mgr. Zajíčkem na téma pokračování 
15 mld. Kč.

• Ředitelka OSSZ Most Ing. Ivana Henžlová seznámila HSRM se změnami 
v oblasti důchodového a nemocenského pojištění a se změnami v orga-
nizaci a provádění sociálního zabezpečení.

• HSRM nominovala Ing. Stanislava Štýse, DrSc. na Cenu hejtmana 
Ústeckého kraje za rok 2011.

• HSRM uzavřela smlouvu bez finanční spoluúčasti se Statutárním městem 
Most k projektu „Zajištění řízení IPRM DOPRAVA“.

• Hospodářská rada obdržela vyjádření od 1. náměstka ministra dopravy 
k žádosti o zařazení silničního spojení I/13 do globální sítě (comprehensive 
network) v rámci revize politiky TEN-T.

• Ing. Ivan Ottis společně s Ing. Vladimírem Zemánkem představil skupinu 
UNIPETROL RPA, s.r.o., zrekapitulovali důležité aktivity z roku 2011 
a představili cíle společnosti pro rok 2012.

• Představena publikace „Proměny Mostecka“, kterou vydalo město Most 
a obsahuje texty a fotografie Ing. Stanislava Štýse z historie i současného 
Mostecka.

• Předsedkyně HSRM společně se zástupci HSR-ÚK absolvovali 
schůzku s předsedou vlády Petrem Nečasem.

• Předseda OK RLZ ing. Malý informoval o praktických zkušenostech k le-
gislativním změnám platným od 1. 1. 2012.

• Vedoucí územního odboru Policie ČR, Mgr. Jiří Volprecht, přednesl pre-
zentaci na téma „Kriminalita na území okresu Most za rok 2011“.

• Ředitel odboru rozvoje a strategie regionální politiky MMR, RNDr. Josef 
Postránecký, představil prezentaci na téma „Strategie regionálního rozvoje 
2014+“.

• HSRM vyjádřila podporu hejtmance Ústeckého kraje Janě Vaňhové při 
zadání a zpracování studie posuzující délku dožití obyvatel Ústeckého 
kraje.

• Ministerstvu životního prostředí zaslala HSRM vyjádření k dokumentaci 
EIA záměru Plavební stupeň Děčín a jejímu doplňku.

• HSRM iniciovala, v souvislosti s volbami do zastupitelstva Ústeckého kraje, 
oslovení zástupců politických stran. Výkonný výbor zpracoval pět otázek, 
které byly doplněny a předloženy 19 stranám či uskupením. Tazatelem 
byla HSR-ÚK.

• HSRM se seznámila s novelou zákona č. 334/1992 Sb. o ochraně země-
dělského půdního fondu. Tato změna způsobila zásadní navýšení platby 
odvodů za zábor zemědělské půdy.

• HSRM vyjádřila nespokojenost s navrhovanou novelou Horního zákona. 
Ve spolupráci s HSR-ÚK bylo odesláno společné stanovisko vládě ČR.

• HSRM vyjádřila podporu k aktivitě HSR-ÚK Společenská odpovědnost firem.
• Předsedkyně HSRM se stala zpracovatelem materiálu „Kompenzace re-

gionu“, jehož cílem je zajistit uvolňování finančních prostředků vzniklých 
v regionu SZ tak, aby se jejich část navrátila zpět do regionu.

• Zástupce Czech Coal, a.s. představil dlouhodobou strategii společnosti 
a akcentoval negativní důsledky navrhované novely Horního zákona.

• Zástupce společnosti Project Solutions, s.r.o. prezentoval prvky studie 
„Obnovení poutní cesty klášter Osek – poutní místo Mariánské Radčice“.

• HSRM byla informována o organizačních změnách na úřadech práce a ře-
ditelka Kontaktního pracoviště ÚP v Litvínově informovala o plánované 
sociální reformě.

• Předsedkyně HSRM jednala s hejtmankou Ústeckého kraje ohledně spo-
lupráce na filozofii revitalizace území okolo jezera Most.

• Zástupci HSRM se zúčastnili zasedání Hospodářského výboru 
Parlamentu ČR v Mostě.

• Byla předložena informace k tzv. Ekoauditu. Usnesením vlády bylo ulo-
ženo MŽP, aby byla zajištěna aktualizace všech norem a směrnic z oblasti 
životního prostředí.

• Poslanec Ing. Jiří Šulc předložil stanovisko k materiálu „Strategie dopravy 
jako nevyhnutelná součást rozvoje České republiky do roku 2025“.

• Předseda představenstva a generální ředitel Marek Świtajewski představil 
Litvínovskou rafinérii a plány ČESKÉ RAFINÉRSKÉ, a.s. pro stávající rok.

• Referent odboru školství, kultury a sportu mosteckého magistrátu Petr 
Šmídl představil koncepční záměry města Mostu v oblasti sportu a informo-
val o brožuře „Most fandí sportu“, která tvoří přehled možného sportovního 
vyžití v Mostě.

• Mgr. Oldřich Vojíř předložil informaci ke Státní energetické koncepci 
a Surovinové politice ČR.

• Člen představenstva Okresní agrární komory Most Ing. Ivo Bednár sezná-
mil radu s problematikou zemědělství na Mostecku.

• Zástupci HSRM Ing. Helena Veverková a JUDr. Richard Falbr se sešli 
s náměstkem ministra financí Mgr. Zajíčkem na téma čerpání 
15 mld. Kč na revitalizaci území po těžbě hnědého uhlí.

• HSRM se připojila k závěrům z česko-německé konference „Surovinová 
bezpečnost a její technické a legislativní zabezpečení“, kterou uspo-
řádala OHK Most ve spolupráci s HSRM a pod záštitou europoslance 
JUDr. Falbra.

• Členové se měli možnost zúčastnit „Regionálního energetického fóra 
Ústeckého kraje 2012“, na jehož přípravě se HSRM podílela.

• Z podnětu HSRM byl delegován za partnera HSR-ÚK náměstek ministra 
pro místní rozvoj Ing. Michal Janeba.

• Ředitelka Výzkumného ústavu pro hnědé uhlí, a.s. Marcela Šafářová in-
formovala, v návaznosti na metanolovou kauzu, o bezplatném testování 
alkoholických nápojů pro veřejnost.
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2013
• Člen představenstva OAK Most Ing. Ivo Bednár představil základní kroky pro 

řešení problematiky zemědělství na Mostecku.
• OK RLZ zpracovala materiál „Akční plán v oblasti trhu práce a zaměstna-

nosti“, který byl předložen řediteli ÚP ČR, krajská pobočka Ústí nad Labem 
Mgr. Radimu Gabrielovi.

• Zástupce společnosti Unipetrol RPA přednesl prezentaci na téma 
„Konkrétní dopady cen elektrických energií do ekonomiky Unipetrolu 
RPA“. S prezentací se seznámil JUDr. Richard Falbr, který na podporu 
českého průmyslu uspořádal ve Štrasburku pracovní snídani za účasti 
zástupce UNIPETROLU.

• V rámci informace k vyhodnocení bezpečnostní situace na Mostecku 
za rok 2012, kterou přednesl vedoucí územního odboru Policie ČR Mgr. Jiří 
Volprecht, podpořila HSRM záměr Ústeckého kraje zřídit v Mostě protialko-
holní záchytnou stanici.

• Předseda SOO CCG Jaromír Franta informoval o vypořádávání připomínek 
věcného návrhu Horního zákona.

• Byly předloženy aktuální informace z Podkrušnohorského technického muzea, 
o.p.s. a Destinační agentury Krušného hory, o.p.s.

• Mgr. Tomáš Hájek přednesl informaci k realizovaným projektům umístění foto-
voltaiky jako resocializačního opatření v rámci rekultivovaných území a nastínil 
situaci na Mostecku z hlediska identifikace vhodných pozemků k umístění 
fotovoltaiky.

• Předsedkyně HSRM Ing. Helena Veverková jednala s poslancem 
Ing. Jaromírem Drábkem na téma dočerpání tzv. 15 mld. Kč.

• Zástupce společnosti United Energy, a.s. Ing. Petr Mareš seznámil členy 
se strategickými cíly společnosti pro následující období.

• Předsedkyně HSRM Ing. Helena Veverková představila Pakt zaměstnanosti 
Ústeckého kraje.

• Ing. Helena Veverková informovala o zasedání Monitorovacího výboru ROP SZ, 
který schválil realokaci finančních prostředků v rámci jednotlivých programů.

• HSRM iniciovala pozvání ministryně práce a sociálních věcí Ing. Ludmily 
Müllerové na zasedání HSRM ve věci řešení problematiky zaměstnanosti.

• Generální ředitel Severní energetické a.s. Ing. Petr Kolman představil skupinu 
Severní energetická a její dlouhodobé záměry činnosti.

2014
• Ředitel Dopravního podniku měst Mostu a Litvínova a.s. Ing. Marcel Dlask 

informoval členy HSRM o strategii společnosti a jejích záměrech pro rok 
2014, o dopravní obslužnosti příměstských oblastí Mostecka a potřebě jejich 
zachování a rozšiřování. Jednání se zúčastnil také radní Ústeckého kraje pro 
oblast dopravy a silničního hospodářství Jaroslav Komínek.

• Předsedkyně HSRM Ing. Helena Veverková informovala o slavnostním 
otevření expozice „Rudné dobývání“ v areálu Podkrušnohorského tech-
nického muzea.

• Předseda HSR-ÚK a poslanec Evropského parlamentu JUDr. Richard Falbr 
shrnul aktivity HSR-ÚK a aktivity, kterými se v současné době poslanci za-
bývají na půdě Evropského parlamentu.

• Zástupkyně města Mostu Ing. Barbora Jeníčková informovala o inicia-
tivě města Mostu, které usiluje o získání titulu Evropské město sportu 
2015. HSRM vyjádřila městu Most ve snaze získat tento titul podporu.

• Ředitel pro strategickou komunikaci společnosti Severní energetická a.s. 
Mgr. Zbyněk Olmer předložil výsledky sociologického šetření v Horním Jiřetíně 
a Černicích provedené agenturou STEM v roce 2013.

• Členové HSRM byli průběžně informováni o naplňování UV č. 732 k řešení kri-
zové situace v Moravskoslezském a Ústeckém kraji a jednáních s ministerstvy 
o cílových výzvách z Operačních programů EU určených pro Moravskoslezský 
a Ústecký kraj.

• HSRM byla informována o plnění UV č. 743 k čerpání finančních prostředků 
k řešení ekologických škod vzniklých bývalou hornickou a hutnickou činností 
(15 mld. Kč).

• Člen představenstva skupiny UNIPETROL Ing. Martin Durčák informoval 
o stavu a plánech na rok 2014 skupiny UNIPETROL a Ing. Pavel Sláma, ře-
ditel pro HSE, informoval o oblasti bezpečnosti a ochraně životního prostředí 
v rámci skupiny.

• Zástupce Krajské pobočky ÚP v Ústí nad Labem Ing. Jaroslav Kunc představil 
nástroje Aktivní politiky zaměstnanosti.

• Na základě návrhu předsedy OK RLZ Ing. Oldřicha Malého proběhl diskusní 
kulatý stůl na téma „Aktuální problematika vzdělávacích systémů v regionu SZ 
Čech“. Akce probíhala jako doprovodný program současně s Česko-saským 
veletrhem vzdělávání „SOKRATES“, který pořádala OHK Most.

• Ing. Stanislav Štýs informoval o výstavě „Proměny těžební krajiny Ústeckého 
kraje – rekultivace a revitalizace oblastí postižených těžbou“, která byla pre-
zentována v prostorách Evropského parlamentu v Bruselu.

• Předsedkyně HSRM Ing. Helena Veverková informovala o usnesení 
vlády č. 743/2013 k čerpání finančních prostředků k řešení ekologic-
kých škod vzniklých bývalou hornickou a hutnickou činností a o usne-
sení vlády č. 732/2013 ke zprávě o možných způsobech řešení krizové 
situace ve vývoji hospodaření klíčových průmyslových podniků a ne-
gativního výhledu vývoje zaměstnanosti v Moravskoslezském kraji 
a k návrhům opatření.

• Ing. Vladimír Rouček, generální ředitel společnosti Vršanská uhelná a.s., 
popsal strukturu skupiny Czech Coal, informoval o uzavřené dlouhodobé 
smlouvě mezi Vršanskou uhelnou a.s. a Elektrárnou Počerady na dodávky 
uhlí a představil další činnosti a budoucí záměry společnosti.

• Ing. Rudolf Jung, předseda OHK Most, shrnul 3. ročník Energetického fóra 
Ústeckého kraje, který byl zaměřen na téma problematiky výroby a rozvodů 
elektrické energie na jehož přípravě se HSRM podílela.

• Členové HSRM měli možnost zúčastnit se společného zasedání HSR-ÚK 
a HSRM za účasti premiéra Ing. Jiřího Rusnoka a ministra průmyslu 
a obchodu Doc. Ing. Jiřího Ciencialy, CSc.

• Sněmu HSRM se zúčastnila prof. Ing. Iva Ritschelová, předsedkyně ČSÚ, 
která přednesla informaci k sociálně-ekonomické situaci v Ústeckém 
kraji.

• HSRM uspořádala pro své členy „Exkurzi po rekultivacích Mostecka“. Celou 
exkurzí provázel a odborný výklad zajistil Ing. Stanislav Štýs, DrSc., předseda 
Odborné komise pro infrastrukturu a životní prostředí.

• Opětovně byl podán návrh na udělení státního vyznamenání Ing. Stanislavu 
Štýsovi, DrSc.
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Fond podpory projektů HSRM
Hospodářská a sociální rada Mostecka vyhlašuje 
ročně dvě výzvy pro předkládání projektů. 
Žadateli dotace mohou být pouze členové 
HSRM a cílem dotace je finanční podpora pro 
zpracování projektové dokumentace k projektům, 
které naplňují rozvojové priority Globálního plánu 
revitalizace. Výše podpory může činit minimálně 
20 tisíc korun a maximálně 100 tisíc korun.

• Obec Skršín – Výstavba kanalizace a ČOV 100 000 Kč
• Podkrušnohorské technické muzeum, o.p.s.

– Projektová dokumentace k rekonstrukci budov 39 817 Kč
• Podkrušnohorské technické muzeum, o.p.s.

– Projektová studie „Stopy hornictví na Mostecku“ 60 000 Kč
• Hipodrom Most a.s. – Projektová dokumentace

– Pevné zastřešení divácké tribuny I. část 50 000 Kč

• Obec Skršín – Rekonstrukce volejbalového hřiště, 
výstavba společensko-sportovního areálu 70 000 Kč

• Podkrušnohorské technické muzeum, o.p.s.
– Rekonstrukce šachetní budovy s těžní věží 98 472 Kč

• Hipodrom Most a.s. – Vstup do areálu – vrátnice  80 000 Kč
• Okresní hospodářská komora Most 

– Řemesla a jak se co dělá 50 000 Kč
• Okresní hospodářská komora Most 

– Procházky revitalizovanou krajinou Podkrušnohoří  50 000 Kč
• Město Meziboří – Parkové úpravy v Meziboří 69 960 Kč
• Mount Club Litvínov, s.r.o. 

– Optimalizace a rozvoj lyžařského areálu Sport areál Klíny 80 000 Kč

• Obec Skršín – Projektová dokumentace na elektrické pilíře 50 000 Kč
• Podkrušnohorské technické muzeum, o.p.s. 

– Revitalizace zpevněných ploch
a sadových úprav areálu PTM, o.p.s. Kopisty 90 000 Kč

• Město Meziboří – Revitalizace vzrostlé zeleně 
v zastavěné části města Meziboří  69 960 Kč

• Město Meziboří – Vybudování veřejných toalet 
v lyžařském areálu v Meziboří 50 000 Kč

• Obec Korozluky – Zpracování projektové dokumentace
na rozšíření veřejného osvětlení Korozluky – Sedlec  28 800 Kč

• Automotoklub RPR, o.s. – Tenisové centrum Most 80 000 Kč
• Obec Bělušice – Projektová dokumentace 

na výstavbu domovních čističek odpadních vod 100 000 Kč
• MAS Naděje pro Mostecko, o.s. – Integrovaná strategie území; 

Strategický plán LEADER 100 000 Kč
• Autodrom Most a.s. – Provozní a restaurační objekt 

– AUTODROM MOST 40 000 Kč
• VÚHU a.s. – Ekologické centrum Most a Kralupy 

– Projekt ekologické výchovy 
„Ekologicky i ekonomicky s odpady“ 60 000 Kč

FOND PODPORY PROJEKTŮ
Fond podpory projektů byl založen v roce 1999 na podporu a roz-

voj podnikatelských a společensky potřebných projektů. Hospodářská 
a sociální rada Mostecka do něj vložila částku ve výši 19,5 milionu Kč, 
která se skládala z členského příspěvku od skupiny Appian Group, 
Chemopetrol a z daru od společnosti Česká rafinérská. Od roku 1999 
do roku 2013 uvolnila Hospodářská a sociální rada Mostecka v rámci 
jednotlivých výzev finanční prostředky ve výši více než 20 milionů Kč.

V rámci Fondu dětí a mládeže podpořila hospodářská rada v le-
tech 2002 až 2005 celkem 75 žádostí příspěvkem na různé sportovní 
akce a turnaje organizací z Mostecka. V roce 2003 uvolnila HSRM 
mimořádnou dotaci na zhotovení obecního znaku a vlajky. Částka 
315 tisíc korun byla rozdělena mezi 16 obcí. Ve prospěch neziskových 
organizací HSRM založila rada Fond sociálních aktivit, jehož prostřed-
nictvím podpořila v letech 2003–2004 jedenáct akcí v celkové výši 
224 539 Kč.

Mimo výzvu byla v letech 2001–2007 podpořena další řada pro-
jektů ve výši více než 4 miliony korun, například program protidrogové 
politiky mosteckého K-centra, výukový projekt pro seniory nebo studie 
dopravní obslužnosti pro Dopravní podnik měst Mostu a Litvínova.

V roce 2002 uvolnila Hospodářská a sociální rada Mostecka finan-
ce v rámci Povodňového konta. Celkem šlo o částku téměř dvou a půl 
milionu korun a rozdělily si jí obce Mostecka, které byly zasaženy po-
vodněmi.

2009

2010

2011

Kdo jsme

 Rekonstrukce Mateřské školy Lom v ulici Husova z roku 2013 
(stav před a po) – HSRM se podílela na této investiční akci finanční 
spoluúčastí na zpracovaní projektové dokumentace, která byla 
nezbytnou součástí této stavby.
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• Obec Skršín – Páteřní síť dešťové kanalizace v Dobrčicích
– projektová dokumentace ke stavebnímu povolení  20 000 Kč

• Město Meziboří – Studie využití a rekonstrukce objektu
kina a knihovny v Meziboří  90 000 Kč

• Obec Korozluky –  Výstavba chodníků v Korozlukách  43 200 Kč
• MAS Naděje pro Mostecko, o.s. – Projekt odvodnění

kostela sv. Jakuba v Bedřichově Světci  42 900 Kč
• Klub freestylového lyžování Most o.s. – Výstavba tréninkového centra

pro akrobatické sporty Havraň – II. etapa 60 000 Kč
• Město Lom – Rekonstrukce objektu budovy

Základní školy, J. Vrchlického 372, Lom
– projektová dokumentace na zateplení objektu 90 000 Kč

• VŠB – TU Ostrava, HGF Institut kombinovaného studia Most
– Identifikace podnikatelského prostředí v mosteckém regionu jako 
podkladový materiál k žádosti o projekt ESF do OPVK MPSV 45 000 Kč

• Miroslav Perout, správa zámku Korozluky – Projektová dokumentace pro 
stavební povolení na akci: Areál zámku Korozluky
– obnova objektu hospodářské budovy jako zázemí pro veřejnost, 
vybudování veřejných toalet, pokladny a turistického infocentra zámku 
s bezbariérovým přístupem  52 000 Kč

• Obec Skršín – Projektová dokumentace
– rekonstrukce obecního úřadu 60 000 Kč

• Okresní hospodářská komora Most – Studie proveditelnosti
– Záchrana historického dědictví rekultivační transformace těžbou 
dotčené krajiny v Podkrušnohorské pánvi s časovým dosahem 
od počátku 19. století  50 000 Kč

• Město Meziboří – Projektová dokumentace
– Vybudování parkoviště pro osobní vozidla v Meziboří  70 000 Kč

• Obec Korozluky – Projektová dokumentace
– Korozluky a Sedlec – kanalizační přípojky  80 000 Kč

• Obec Bělušice – Projektová dokumentace
– dálkové vytápění v obci Odolice  100 000 Kč

• Město Lom – Projektová dokumentace
– Autobusové obratiště Lom 85 000 Kč

• Město Lom – Projektová dokumentace
– Rekonstrukce Mateřské školy, Lom, Husova ul. 198 80 000 Kč

• Ing. Jiří Syrovátka, CSc. – Studie proveditelnosti
– realizace technologie a zavedení nového výrobku
POIRE – zakvašené hruškové šťávy 50 000 Kč

• Obec Louka u Litvínova – Projektová dokumentace
– Sanace spodní stavby, zateplení objektu, 
fasáda – obecní úřad čp. 127 65 000 Kč

• Obec Lišnice – Projektová dokumentace 
– Výstavba obecní infrastruktury – chodník pro pěší Nemilkov 60 000 Kč

• Obec Louka u Litvínova – Projektová dokumentace – Individuální výstavba 
Louka u Litvínova z projektu 15 ekomiliard  70 000 Kč

• Obec Havraň – Projektová dokumentace – Stavební úpravy části objektu 
čp. 42 Havraň – Mateřinka 80 000 Kč

• Město Meziboří – Projektová dokumentace – Půdní vestavba mateřské 
školy Mírová v Meziboří 50 000 Kč

• CELIO a.s. – Studie proveditelnosti výstavby zařízení
na zpracování směsného komunálního odpadu 50 000 Kč

• Obec Obrnice – Projektová dokumentace 
– Dopravní řešení Chanov 50 000 Kč

2012

2013

2014 – I. výzva

PODKRUŠNOHORSKÉ
TECHNICKÉ MUZEUM, o.p.s.

Podkrušnohorské technické muzeum vzniklo v roce 2003 
v prostorách bývalého hlubinného dolu Julius III v Mostě – Kopis-
tech a jeho hlavní myšlenkou je zpřístupnit veřejnosti historii dobý-
vání a zpracování uhlí v centrální části severočeské hnědouhelné 
pánve. Záměrem zakladatelů muzea, mezi které patří Hospodářská 
a sociální rada Mostecka, Hospodářská a sociální rada Ústecké-
ho kraje, město Litvínov, Spolek severočeských havířů a Ing. Jiří 
Syrovátka, bylo vytvořit zde zónu průmyslových a technických pa-
mátek zaměřených na obory hlubinného a povrchového dobývá-
ní. Prostory bývalého dolu tak dávají návštěvníkům možnost „fárat“ 
do uměle vytvořené štoly nebo si prohlédnout expozici využití uhlí 
pro chemické zpracování. Vystavené expozice představují také 
zvyky, obyčeje a tradice spojené s hornickým životem i obnovu kra-
jiny narušené důlní činností. Za dobu své existence se podkrušno-
horské muzeum stalo vyhledávaným místem návštěvníků Mostecka 
a napomáhá tak rozvoji cestovního ruchu v regionu. 

Od roku 2009 vyhlásila Hospodářská 
a sociální rada Mostecka v rámci Fondu HSRM 
na podporu projektů 9 výzev a uvolnila 
finanční prostředky ve výši 2 560 109 Kč.

HSRM přispěla v rámci výzvy v roce 2012 finančními prostředky na 
projektovou dokumentaci pro stavební povolení na akci: Areál zámku 
Korozluky – Obnova hospodářského objektu jako zázemí pro veřejnost.

Podporu od HSRM získal i Klub freestylového lyžování na výstavbu 
tréninkového centra v Havrani.
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Rekultivace a následná re-
vitalizace území, které bylo 
dotčené těžbou hnědého uhlí 
v době před privatizací hně-
douhelných těžebních pod-
niků, bylo jedním z hlavních 
úkolů, které si HSRM stanovila 

v Globálním plánu revitali -
zace pánevních oblastí seve-
rozápadních Čech. Finanční 
rezervu potřebnou na rekultivaci 
území zasaženého báňskou čin-
ností si těžební společnosti vy-
tvářejí až od roku 1994, a to 

na základě novely Horního zá-
kona (č. 168/1993 Sb.). V rámci 
privatizace však společnosti pře-
vzaly od státu nejen těžební loka-
lity, ale i rozsáhlá území určená 
k rekultivaci, na něž nebyla po-
třebná finanční rezerva vytvo-
řena. Nevytvořená finanční re-
zerva za období od zahájení 
těžby na dané lokalitě do termínu 
privatizace příslušných těžebních 
organizací představuje tzv. eko-
logickou škodu. Finanční vypo-
řádání těchto ekologických škod 

však nebylo při privatizaci stát-
ních těžebních podniků v rámci 
privatizačních projektů odpovída-
jícím způsobem dořešeno.

Česká vláda, vědoma si této 
skutečnosti a naléhavé potřeby 
řešení ekologických škod, přijala 
16. ledna 2002 na svém výjezd-
ním zasedání v Ústí nad Labem 
usnesení č. 50/2002, v němž 
odsouhlasila postupné vyčlenění 
částky 15 mld. Kč z privatizačních 
výnosů jako účast státu na nákla-
dech revitalizace krajiny narušené 
těžební činností státních hnědo-
uhelných podniků ve vymezeném 
území Ústeckého kraje. V navazu-
jících usneseních vlády se vyme-
zené území rozšířilo o Karlovarský 
kraj, stanovil se způsob čerpání 
finančních prostředků a byla jme-
nována meziresortní komise, 

Řešení ekologických škod vzniklých
před privatizací hnědouhelných těžebních 

společností v Ústeckém a Karlovarském kraji

Zástupci meziresortní komise 
navštívili stavbu „Sanace severozá-
padních svahů lomu ČSA“

Bývalý lom Vrbenský, kde bylo 
vybudováno centrum bezpečné 
jízdy – polygon Most.
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která schvaluje předkládané 
projekty k realizaci. Procesní 
zásady programu řešení ekolo-
gických škod jsou podrobně po-
psány ve Směrnici meziresortní 
komise, zatímco v Koncepci ře-
šení ekologických škod jsou 
přesně definována jednotlivá re-
kultivační a revitalizační opatření 
v obou podkrušnohorských pán-
vích, včetně kvantifikace potřeb-
ných finančních nákladů na jejich 
realizaci. Oba zmiňované doku-
menty jsou zpřístupněny na in-
ternetových stránkách na adrese 
http://www.15miliard.cz.

V současnosti vláda svými 
usneseními uvolnila k čerpání již 
celou částku ve výši 15 mld. Kč. 
Z uvolněných prostředků bylo 
již realizováno celkem 179 pro-
jektů s finančními náklady ve výši 
7,494 mld. Kč. Dalších 55 pro-
jektů v objemu 4,609 mld. Kč je 
momentálně v realizaci. Kromě 
toho se vynaložily další pro-
středky ve výši 0,258 mld. Kč 
na projektovou přípravu, kon-
cepční materiály a supervizní čin-
nost. K dočerpání tedy zbývá 
přibližně 2,638 mld. Kč.

V  o ko l í  m ě s t a  M o s t u 
se v rámci 15 miliard počítá s re-
vitalizací tří bývalých těžebních 
lokalit ležících v těsné blízkosti 
města – Velebudické výsypky, 
bývalého lomu Vrbenský a bý-
valého lomu Ležáky. Na Vele-
budické výsypce v areálu hi-
podromu byly v letech 2003 
až 2005 připravovány stavební 
pozemky (základy) pro věž roz-
hodčích, vážnici, zimní stáje 
a parkurovou halu s investičními 
náklady ve výši 45 mil. Kč, při-
čemž vlastní stavby byly či budou 
realizovány z jiných zdrojů. Dále 
se počítá s rozšířením stávajícího 
golfového hřiště včetně dobu-
dování chybějící technické infra-
struktury nebo s přípravou území 
pro individuální výstavbu v loka-
litě Nové Skyřice a Nové Žido-
vice. Předpokládané investiční 
náklady dosahují 200 mil. Kč.

Bývalý lom Vrbenský za-
hrnuje jednak vodní nádrž Ma-
tylda, která vznikla zatopením 
zbytkové jámy, tak areál auto-
dromu. V areálu autodromu byl 
v letech 2004 až 2005 připraven 
stavební pozemek pro následné 

vybudování centra bezpečné 
jízdy – polygonu Most. Dále bylo 
přeloženo nadzemní elektrické 
vedení VN, které původně vedlo 
přes vodní plochu a znemožňo-
valo tak její další využití pro re-
kreaci a sport. V roce 2008 byly 
v okolí vodní nádrže vybudovány 
cyklostezky, stezka pro in-line 
bruslaře a cesty pro pěší. Do-
sud zde bylo proinvestováno té-
měř 180 mil. Kč. Pro dokončení 
plnohodnotné revitalizace jsou 
připraveny další projekty, jejichž 

cílem je dobudovat zde potřeb-
nou technickou infrastrukturu 
(příjezdovou komunikaci, inže-
nýrské sítě, parkoviště, sociální 
zázemí atd.), a to v celkové inves-
tici kolem 100 mil. Kč.

Pravděpodobně největší po-
zornost se upíná na lokalitu bý-
valého lomu Ležáky, se kte-
rou se do budoucna počítá jako 
s rozvojovou lokalitou nadregi-
onálního významu. Rekultivaci 
území včetně zatopení zby t-
kové jámy zajišťuje státní podnik 

Dílčí komunikace pro napojení prostoru u děkanského kostela na připravovaný projekt silnice Most – Mariánské Radčice

Rekultivace území u děkanského kostela Nanebevzetí Panny Marie, 
kde bylo umístěno sousoší sv. Jana Nepomuckého
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Palivový kombinát Ústí, přičemž 
do současné doby bylo na sa-
naci a rekultivaci území vynalo-
ženo cca 1,8 mld. Kč. Zahájena 
byla zčásti i následná revitali-
zace území. Bylo realizováno 
technické opatření pro budoucí 
přístaviště, vybudována dílčí ko-
munikace pro napojení prostoru 
děkanského kostela, na jejímž 
počátku byl vytvořen architek-
tonicky vhodný prostor, do kte-
rého bylo umístěno sousoší sv. 
Jana Nepomuckého, které bylo 
zachráněno ze starého města 
Most. Dosavadní investiční ná-
klady dosáhly 34 mil. Kč. Připra-
vuje se však celá řada dalších re-
vitalizačních projektů, jako např. 
přivedení inženýrských sítí a vy-
budování obslužných komunikací, 
příprava území pro vybudování 
MiniMostu či střediska Starý 
Most s rekultivačním arboretem. 
Jedním z klíčových revitalizač-
ních projektů je obnovení komu-
nikačního spojení mezi městem 
Most a obcí Mariánské Radčice, 
které nejenže obnoví nedosta-
tečné komunikační spojení obcí 
v okolí jezera Most, ale zároveň 
zpřístupní budoucí rozvojové lo-
kality plánované v okolí jezera 

Most. Předpokládané investiční 
náklady na tyto revitalizační akce 
dosahují 1,2 mld. Kč.

Kromě jezera Most a revitali-
zace jeho okolí se na Mostecku 
připravuje celá řada dalších re-
vitalizačních projektů. Do sou-
časné doby se některé z nich již 
podařilo zrealizovat, jako např. 
rekreační plochu Nové Záluží 
v Litvínově, revitalizaci prostoru 
ul. Ruských zajatců v Louce 
u Litvínova, cyklotrasu mezi 

Lomem a Mariánskými Radči-
cemi, rekonstrukci silnic Most 

– Braňany a Hošnice – Bylany, 
komunikační propojení a inženýr-
ské sítě na Čepirožské výsypce 
a další. Celková investice přitom 
dosáhla 287 mil. Kč.

Závěrem je potřeba zdůraz-
nit, že pro úspěšné dokončení 
komplexní revitalizace krajiny 
severozápadních Čech nebude 
současných 15 mld. Kč dostačo-
vat. HSRM proto ve spolupráci 

s ostatními hospodářskými ra-
dami, Ústeckým krajem, Kraj-
skou hospodářskou komorou 
i Ministerstvem průmyslu a ob-
chodu hledají další finanční 
zdroje pro dofinancování připra-
vených revitalizačních projektů.

Mgr. Martin Kabrna, Ph.D.
R-Princip Most s.r.o.

Přehledná situace revitalizace 
okolí jezera Most
V prostoru bývalého lomu Ležáky/
Most se plánuje vytvoření rozvo-
jové lokality nadregionálního 
významu, která bude zpřístupněna 
obnovenou silnicí Most – Marián-
ské Radčice (1). Při jihozápadním 
okraji jezera Most se plánuje rekre-
ační oblast s možností budoucí 
zástavby. Revitalizace v této části 
zahrnuje výstavbu obslužných 
komunikací a přivedení sítí tech-
nického vybavení (2), vybudo-
vání pláží (3), přípravu území pro 
výstavbu MiniMostu (4), arboreta 
(5), přístaviště (6) či napojení 
území na cyklostezku spojující 
území s městem Most a jeho oko-
lím (7). Při severozápadním okraji 
v návaznosti na areál fy CELIO 
(8) a bývalý hlubinný důl Julius, 
dnes Podkrušnohorské technické 
muzeum (9) se plánuje zóna pro 
podnikatelské aktivity (10).
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Hospodářská a sociální rada 
Mostecka za léta své činnosti 
získala v regionu nezastupitelné 
místo a vybudovala si renomé. 
Mostecko je jeden z mála 
regionů, kde se ona pomyslná 
tripartita schází na rovnocenné 
úrovni. A jedině dobře pracující 
organizace a při rovnosti zúčast-
něných stran může vytvářet dílo 

ku prospěchu regionu a jeho 
obyvatel. Hospodářská a sociální 
rada Mostecka je navíc dobrým 
partnerem Hospodářské a soci-
ální rady kraje. Oběma radám, 
tedy té mostecké i krajské, 
přeji proto do budoucna, aby 
v jejich orgánech pracovali 
dobří a slušní lidé, kteří mají 
nejen skvělé nápady, ale také 

sílu je uskutečňovat a dotahovat 
do konce. Hájí tak zájmy našich 
občanů, našeho regionu a ce-
lého kraje.

Ing. Vlastimil Vozka
primátor Statutárního 

města Most

Vážení čtenáři,
do rukou se vám právě 

dostala brožura, která má jediné 
poslání – oslavit úspěšnou pat-
náctiletou existenci Hospodářské 
a sociální rady Mostecka, která 
podle mého názoru patří mezi 
nejaktivnější členy Hospodářské 
a sociální rady Ústeckého kraje.

Ústecký kraj s ní spolupracuje 
od počátku svého vzniku a během 
těch let se podařilo dotáhnout 
vzájemnou podporu na vysokou 
úroveň. Pravidelně společně 
debatujeme o boji proti vysoké 
nezaměstnanosti, hledáme cesty, 
jak zvýšit vzdělanost obyvatel, 
jednáme o budoucnosti těžby 
uhlí a dalších odvětvích průmyslu, 

které jsou pro Mostecko typické, 
a také mluvíme o možnostech 
řešení aktuálních sociálních pro-
blémů. Právě proto patří Hospo-
dářská a sociální rada Mostecka 
ke členům, kteří se podílí na Paktu 
zaměstnanosti Ústeckého kraje. 
I to je cesta, která nám umožňuje 
analyzovat a pomáhat, kde je 
potřeba.

Mostecko je oblastí, která 
má svá specifika a zaslouží si 
zvláštní přístup. Díky podnětům 
rady víme, co region trápí a co 
je nutné aktuálně řešit. Společně 
vedeme i jednání, která přispívají 
ke zlepšení životní úrovně obyva-
tel, životního prostředí a vzhledu 
okolní krajiny.

Spolu s radou připravujeme 
řadu významných akcí, které 
se zabývají aktuálními tématy. 
Za všechny mohu zmínit třeba 
Energetická fóra a mnoho 
odborných konferencí. Význam-
ným partnerem Ústeckého kraje 
je také Okresní hospodářská 
komora Most, která je v úzkém 
spojení i s mosteckou radou.

Přeji Hospodářské a sociální 
radě Mostecka, aby i nadále 
úspěšně plnila své úkoly, které 
vyvstávají z potřeb tohoto regionu, 
a aby se dařilo nastalé problémy 
řešit rychle, efektivně a ku pro-
spěchu kraje a jeho obyvatel.

Oldřich Bubeníček
hejtman Ústeckého kraje

Jak nás vnímají

Mezinárodní konference na téma Energetická bezpečnost EU a životního prostředí
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Jak nás vnímají

HSRM se stala nedílnou 
součásti apolitického systému, 
který se snaží v okrese Most 
vy tvořit optimální podmínky 
pro život všech občanů, kteří 
se dlouhodobě potýkají přede-
vším s nezaměstnaností. Jednou 
z priorit je rovněž snaha o vyvá-
žený názor na související průmy-
slové aktivity v oblasti hornictví 
a chemického průmyslu. Nelze 
opomenout péči o životní pro-
středí, které je svým způsobem 
alfou a omegou všeho průmyslu. 
Jako dlouholetý člen HSRM 
musím konstatovat, že přes 

velké úsilí se zatím v posledních 
létech nedaří do komplexní pro-
blematiky, nejen Mosteckého 
ale i Ústeckého regionu, zapojit 
ústřední orgány, kterými jsou 
jednotlivá ministerstva či přímo 
vláda ČR. Jejich dosavadní 
nezájem, dle mého názoru, 
pramení z podstaty, že Ústecký 
kraj, resp. Mostecko, nemá 
v centrálních orgánech své 
personální zastoupení.

Věřím však, že současní 
politici dokážou vyburcovat vládu 
a parlament k zájmu o náš kraj. 
Jsem přesvědčen o tom, že při 

zvýšené kolektivní aktivitě, jak 
s HSRM, tak i vedením měst 
a obcí, dokážeme zlepšit běžný 
život našim občanům.

Petr Červenka
starosta města Meziboří

Město Lom je již několik let 
řádným členem Hospodářské 
a sociá ln í  rady Mostecka. 
Za dobu svého působení v tomto 
sdružení nikdy nenastaly po-
chyby o smyslu našeho členství. 
Pro město Lom představuje 
HSRM důležitého par tnera 
v rámci spolupráce na ekonomic-
kém a sociálním rozvoji regionu 
a významného prostředníka pro 
získávání informací o projektech 

a strategiích koncepce a rozvoje 
našeho regionu. Hospodářské 
a sociální radě Mostecka bych 
tímto chtěla za město Lom podě-
kovat, především za opakovanou 
podporu projektů, které město 
Lom v uplynulých letech reali-
zovalo a pevně věřím, že naše 
vztahy budou i nadále pokračo-
vat v duchu vzájemné spolupráce, 
pomoci a pochopení. Přeji 
sdružení HSRM do dalších let 

mnoho úspěchů, splněných cílů 
a především mnoho spokojených 
občanů našeho regionu.

Bc. Kateřina Schwarzová
starostka města Lomu

Obec Obrnice je členem Hos-
podářské a sociální rady Mostecka 
od roku 2011. Přijetí za člena po-
važujeme pro naši obec za velmi 
významné z mnoha důvodů.

HSRM vytvořila platformu pro 
široké zapojení aktivních sub-
jektů mosteckého regionu, které 
se mohou spolupodílet na řešení 
celé řady problémů, jež ovlivňují 
život na Mostecku, jako je na-
příklad vysoká nezaměstnanost 
a její sociální dopady, energe-
tická koncepce regionu, přede-
vším v oblasti těžby uhlí, dopravní 
infrastruktura, rozvoj měst a obcí, 
podpora podnikání, podpora ze-
mědělství, bezpečnost apod.

Pro obec Obrnice má člen-
ství v HSRM obzvláště velký vý-
znam, vzhledem k tomu, že nemá 
na svém správním území žádný 

významný podnik – doly, elek-
trárny, chemický průmysl, byla 
zcela mimo přímou možnost ne-
jen získávat informace o vývoji 
jejich strategických záměrů, ale 
i mimo možnosti získávat jakéko-
liv finanční podpory či spolupráce, 
které tyto podniky poskytují spo-
lupracujícím městům a obcím.

Díky členství v HSRM a účasti 
na jednání Předsednictva HSRM, 
vstoupila obec Obrnice nejen 
do podvědomí členů, ale podařilo 
se navázat celou řadu zajímavých 
kontaktů, vedoucích k možné 
spolupráci.

Hospodářské a sociální radě 
Mostecka bych touto cestou 
chtěla za obec Obrnice jmé-
nem všech jejích představitelů 
i občanů poděkovat, především 
za finanční podporu projektu 

na zlepšení infrastruktury v obci 
Chanov, kterou obec Obrnice 
v letošním roce získala.

Jsem rovněž přesvědčena, 
že členství a spolupráce s HSRM 
bude i nadále přínosem pro obě 
strany, že naše vztahy budou i na-
dále v duchu přátelské spolupráce.

Jsem přesvědčena, že sdru-
žení HSRM plní a bude i nadále 
plnit svou nezastupitelnou roli při 
realizaci všech strategických cílů, 
které si ve vzájemné spolupráci 
se všemi jejími členy vytkla.

K tomu přeji všem členům 
Předsednictva a celému sdru-
žení hodně sil, vytrvalosti a pevné 
nervy, které jsou nezbytné pro 
úspěšné pokračování v její 
činnosti.

Drahomíra Miklošová
starostka obce Obrnice



2015

Jak nás vnímají

HSRM je od samého počátku 
své existence unikátním projek-
tem propojení tří základních pi-
lířů každé vyspělé společnosti. 
Hovořím o politickém, podnika-
telském a občanském prostředí, 
které se navzájem ovlivňují pro 
tvorbu reálných a realizovatel-
ných počinů k zabezpečení 
všestranného a harmonického 
rozvoje společnosti, navíc pak 
s nutností zajištění jejího udrži-
telného rozvoje. Toto spojení je 
společností více vnímáno jako 
tripartita. HSRM byla v době 
svého vzniku ve vnímání svých 

„otců zakladatelů“ také jakousi 
oblastní tripartitou, která svou zá-
kladní myšlenku postupně rozší-
řila do ostatních okresů našeho 

kraje. Na tomto základě byla zří-
zena i hospodářská a sociální 
rada na úrovni kraje.

Nesporným poučením je 
a byl fakt, že individuální pů-
sobení hospodářské a agrární 
komory, odborových organi-
zací a představitelů samospráv, 
může být sice v ojedinělých pří-
padech efektivní, ale jen v roli ná-
tlaku na prosazení zájmů svých 
členů. Ale v oblasti návazného 
nalézání reálných a hlavně reali-
zovatelných řešení, je role právě 
takového regionálního sdružení 
typu HSRM nezastupitelná. To 
je podle mého názoru největší 
devizou existence HSR. Bylo to 
potvrzeno praktickými výsledky 
nejen pro řešení vnitřních pro-
blémů regionu, ale i ve sjedno-
cení tlaku na centrální orgány, 
a to na základě konkrétních ná-
vrhů a námětů. Vlajkovou lodí to-
hoto snažení a svým způsobem 
i nahrazení role státu, byl a je tzv. 

„Globální plán revitalizace“ a z něj 
vyplývající následné kroky. To je 
také rozdíl v pojetí klasické tri-
partity, ve které dominuje oblast 
vyjednávání nad konkrétními, 
krátkodobými a i strategickými 
opatřeními. Tyto počiny spočí-
vající v propojení zásadních ak-
térů společenského dění do jed-
noho spolupracujícího subjektu. 
Jsou pro region, který musí řešit 
mj. i zásadní problémy restruk-
turalizace svého ekonomického 

potenciálu s nezbytnou nutností 
zachování sociálního smíru. Jako 
realizační nástroj je to nezbytné 
a obávám se, jediné možné ře-
šení. O to více je nutné ocenit 
instinkt zakladatelů, kteří velmi 
přesně odhadli potřebu těchto 
nástrojů a cest. Patnáctiletá his-
torie toto všem, kteří chtějí slyšet 
a hodnotit, potvrzuje.

Nelze opomenout fakt, že ja-
kákoliv dobrá myšlenka by 
se nedostala do realizační fáze, 
kdyby nebyla zajištěna přísluš-
nými zdroji. Je také k ocenění, 
že právě velké podniky v regionu 
poskytly základní zdroje pro roz-
jezd kooperující a spolupracující 
instituce, kterou rada dnes beze-
sporu je. Byla to i Okresní hospo-
dářská komora Most, která byla 
aktivní i při založení rady s teh-
dejšími nadějemi, že se podaří 
vybudovat instituci schopnou 
produkovat gramotné a pokud 
možno z hlediska priorit jednotné 
názory s bonusem reálnosti 
a realizovatelnosti. To se mys-
lím podařilo a pro OHK Most to 
nebyla zbytečně vydaná ener-
gie. Lze konstatovat, že i dnes 
je celá řada důvodů v radě ak-
tivně působit, a to zejména proto, 
že v případně chudém regionu 
nad všemi vzletnými myšlenkami 
a ideály působí právě jen ta chu-
doba – a to určitě nechceme.

Jestl i  jsem zat ím mluv i l 
o zásadních věcech, převážně 

adresně působících vně regi-
onu, tak praktická činnost rady 
přinesla řadu aktivit, které obo-
hatily nejen hospodářský, ale 
i společenský vnitřní život regi-
onu. Výčtu těchto aktivit se při 
této příležitosti a v tomto tisku 
ujme zcela určitě někdo povola-
nější. Já bych chtěl ještě zdůraz-
nit ta základní jednací pravidla – 
vše se děje jednak velmi čitelně, 
ale hlavně za účasti všech aktérů 
shora zmíněných základních pi-
lířů společenského prostředí 
naší společnosti.

Závěrem bych rád vyslovil 
přesvědčení, že rada bude v na-
šem regionu nadále aktivně pů-
sobit a kromě odborné části své 
činnosti bude nadále vytvářet 
prostor pro formální i neformální 
společné diskuse a informova-
nost lidí, kteří by se jinak těžko 
u jednoho „stolu“ vůbec sešli. 
O tom jsem zatím nemluvil, ale 
i toto je jedna z nenahraditelných 
rolí Hospodářské a sociální rady 
Mostecka.

Ing. Rudolf Jung
předseda Okresní 

hospodářské komory Most

Hospodářská a sociální 
rada Mostecka je pro zástupce 
mís tn ích samospráv i  pro 
zaměstnavatele regionu v ý -
znamným partnerem. Na půdě 
HSRM se řeší zásadní témata 
pro region a jeho rozvoj. Neza-
nedbatelná je i podpora HSRM 
v rámci regionálních projektů, 
na které v loňském roce rozdě-
lila 700 tisíc Kč. Další dotace 
od HSRM směřují na kulturní 
akce. Jako starostka obce 
na Mostecku vítám možnost 
z ískávání informací během 

zasedání HSRM a přehled 
o aktivitách velkých společností 
v regionu. Hospodářská a so-
ciální rada Mostecka spojuje 
všechny v ýznamné oblast i 
života v regionu, společenské 
a kulturní dění, sociální oblast, 
oblast ekonomickou a státní 
správu. Díky HSRM nejsou 
obce a firmy v regionu izolované, 
vzájemně o sobě vědí, mají 
přehled o svých problémech. 
Největší význam Hospodářské 
a sociální rady Mostecka vidím 
právě v kolektivním uvažování 

a řešení problémů, které ovliv-
ňují život na Mostecku. Také 
v dalších letech by se měla 
HSRM zaměřovat na nejpal -
čivější problémy regionu, jako 
je v ysoká nezaměstnanost, 
nenaplněné průmyslové zóny, 
sociální problémy, stoupající 
počet spáchaných trestných 
činů v regionu, kvalita ovzduší 
na Mostecku – již v březnu 
zde byl překonán počet dní, 
po které smí být v roce legálně 
překročen limit pro množství 
polétavého prachu v ovzduší. 

Mostecko se tak i letos zařadilo 
k místům s nejvíce znečištěným 
ovzduším v České republice.

Do dalších let přeji HSRM 
aktivní členy, kteří se o dění 
na Mostecku zajímají a není jim 
jedno, jakým směrem se region 
ubírá.

Kateřina Suchá
starostka obce Skršín
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Okresní agrární komora Most 
byla v roce 1999 jednou ze zaklá-
dajících organizací Hospodářské 
a sociální rady Mostecka.

Zemědělství v té době pro-
cházelo velkými změnami. Pri-
vatizací, vytvářením soukromých 
zemědělských subjektů, samo-
statně hospodařících zemědělců 
a bylo provázeno řadou změn ne-
jen v řídící sféře, ale i v myšlení 
zemědělců.

HSRM se snažila vždy řešit 
problémy zemědělců a každo-
ročně se zajímá o to, jak země-
dělci v této složité oblasti hos-
podaří a s jakými výsledky. Vždy 
podporovala a podporuje naše 
oprávněné požadavky, ať už to 
byly dopady sucha na hospoda-
ření, demonstrace zemědělců 

k zachování tzv. „zelené nafty“, 
požadavky na rovné podmínky 
společné zemědělské politiky 
ve všech členských zemích EU, 
podporuje tuzemskou produkci 
potravin, propagaci našich re-
gionálních potravin v soutěžích 
Ústeckého kraje. Právě z okresu 
Most vítězí řada našich potravi-
nářů – řezníků, pekařů, zpra-
covatelů ovoce na alkoholické 
i nealkoholické nápoje a další. 
Prosperující firmy tak udržují 
a vytvářejí nová pracovní místa.

Spolupráce Okresní agrární 
komory Most s Hospodářskou 
a sociální radou Mostecka je pří-
kladná, v naší práci je nám pod-
porou a pomáhá nám navazovat 
kontakty s jinými podnikatelskými 
subjekty z ostatních rezortů.

Velmi dobrý tým HSRM ve-
dený nejdříve JUDr. Richardem 
Falbrem a poté předsedkyní 
Ing. Helenou Veverkovou pracuje 
na vysoké úrovni, řeší velmi dů-
ležitá odborná témata vztahující 
se k našemu regionu a dává zá-
ruku, že i v budoucnu bude řešit 
složité problémy nejen podnika-
telů, ale i občanů Mostecka.

Dovolte tedy, abych k 15. vý-
ročí založení Hospodářské a so-
ciální rady Mostecka a do další 
její práce popřála všem členům 
hodně štěstí a zdaru a aby se po-
dařilo postupně vyřešit všechny 
problémy, které tíží Mostecko – 
můj milovaný kraj.

Ludmila Holadová
ředitelka Okresní agrární 

komory Most

Sdružení odborových organi-
zací Czech Coal Group je členem 
Odborového svazu pracovníků 
v hornictví, geologii a naftovém 
průmyslu. Sdružení zastupuje zá-
jmy zaměstnanců skupin Czech 
Coal a Severní energetická a spo-
lečnosti Slovácké strojírny závod 
05 KSK a DTS Vrbenský.

Zástupci Sdružení jsou členy: 
Rady a Sněmu OS PHGN, Sněmu 
ČMKOS, Předsednictva HSRM 
a HSR–ÚK, RR OS ÚK ČMKOS, 
zastupitelstev měst a obcí v regionu.

Sdružení bylo zakládajícím 
členem HSRM, od počátku její 
činnosti je jeho zástupce v před-
sednictvu a podílí se na realizaci 
programu rady.

Činnost HSRM je pro Sdru-
žení důležitá zejména z důvodu 
informovanosti a možnosti před-
kládání a prosazování návrhů 
v oblastech pro nás důležitých, 
jako je Státní energetická kon-
cepce, surovinová politika státu, 
Horní zákon a s tím vším spojená 
diskuse o územních limitech 

těžby uhlí a řešení vysoké neza-
městnanosti v regionu.

Neméně důležitý je kontakt 
a diskuse s politiky z našeho re-
gionu k projednávaným tématům.

Jaromír Franta
předseda

Sdružení odborových 
organizací Czech Coal Group

Účastníci semináře Energetika Most 2012
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Asi nikoho neohromím tvr-
zením, že jedním z nejzásadněj-
ších problémů našeho regionu 
je otázka pokračování těžby uhlí. 
Pro většinu racionálně uvažujících 
lidí se jedná o naprosto jasnou zá-
ležitost. Pro obyvatele Horního 
Jiřetína a Černic má však tato 
záležitost ještě další rozměr, pro-
tože v sázce je doslova jejich exi-
stence. Přesto je i v těchto obcích 
mnoho lidí, kteří nevyhnutelnost 
pokračování těžby přijali jako sku-
tečnost a chtěli by danou situaci 
řešit s dostatečným předstihem, 
v klidu a s možností se do pro-
cesu řešení střetu zájmů zapojit. 
Tyto občany zastupuje občanské 
sdružení DIALOG, jehož jsem 
předsedou. Oficiální představitelé 
města však bohužel tvrdošíjně 
proklamují, jak jsou obyvatelé 
dotčených obcí v odporu proti 
jakékoliv dohodě jednotní, což 
však zdaleka není pravda. Dnes 
je již situace zcela jiná a troufnu 
si naopak říci, že většina občanů 
jednání s těžaři připouští a jsou 
ochotni se na formě vypořádání 
dohodnout. Proto jsem velmi 
rád, že mám možnost vystupovat 
za tyto občany na tak význam-
ném fóru, jakým je Hospodářská 

a sociální rada Mostecka. Právě 
tento orgán, tedy jakási okresní 
tripartita, vidí situaci, kdy by 
těžba v našem regionu neměla 
pokračovat, jako velký problém, 
který je třeba se vší důrazností 
řešit. Na všech úrovních působí 
představitelé HSRM na politiky, 
aby konečně přestali praktikovat 
své politické hrátky a umožnili 

přirozený běh událostí. Bohužel 
totiž pouze politické rozhodnutí 
o prolomení limitů teprve uvolní 
prostor pro jednání o řešení 
střetu zájmů, což je v podstatě 
jediná naděje na rozvoj našeho 
regionu. Nás, obyvatele Horního 
Jiřetína a Černic, by pak toto roz-
hodnutí konečně zbavilo té skli-
čující a dlouhotrvající nejistoty. 

Proto jsem rád, že nacházíme 
s HSRM v této otázce společnou 
řeč a že mohu být členem tohoto 
orgánu.

Ing. Petr Leichner
předseda občanského 

sdružení DIALOG Horní Jiřetín

Místní akční skupina (MAS) 
Naděje, o.p.s. vznikla v lednu 
2013 transformací z MAS Na-
děje pro Mostecko, o.s., která 
působila na Mostecku od roku 
2005. Vznikla z iniciativy Okresní 
agrární komory jako místní spo-
lečenství především zemědělců 

(firem i jednotlivců), obcí a nezis-
kových organizací s cílem podpo-
rovat rozvoj venkovského prostoru 
Mostecka, do kterého patří z po-
hledu EU všechna sídla do 25 ti-
síc obyvatel, tzn. celé Mostecko 
mimo města Most a Litvínov. Bo-
hužel, v roce 2009 se naše MAS 
nedokázala vyrovnat se všemi 
požadavky Programu rozvoje ven-
kova 2007–2013 a nebyla mezi 
112 vybranými Místními akčními 
skupinami, přes které v tomto ob-
dobí přišlo do českého venkova 
přes 5 miliard korun.

Proto jsme se od roku 2011 
soustředili na přípravu na další 
dotační období 2014–2020. 
V roce 2012 jsme s pomocí do-
tace HSRM zpracovali první Inte-
grovanou strategii území. Od roku 
2011 jsme členy HSRM a Hos-
podářská rada Mostecka nám 

pomohla ještě v jednom pro-
blému. Ve spolupráci se Sdru-
žením pro obnovu kostela sv. Ja-
kuba v Bedřichově Světci máme 
od roku 2011 tuto nejstarší sta-
vebně-kulturní památku Mostecka 
ve výpůjčce a snažíme se o její 
záchranu a obnovu. HSRM pod-
pořila částkou 41 tisíc korun 
zpracování potřebného projektu 
na odvodnění kostela.

Jak již bylo zmíněno, transfor-
mace na o.p.s. proběhla v roce 
2013 a současně jsme rozšířili 
svou působnost na západní část 
teplického okresu. Zakladateli 
o.p.s. MAS Naděje jsou město 
Osek a obce Obrnice a Lišnice. 
Její působnost je v současné 
době na základě souhlasu zastu-
pitelstev na území 22 obcí a měst 
o rozloze 219,4 km2 s celkovým 
počtem 30 756 obyvatel.

Hlavním úkolem pro naší MAS 
je nyní příprava na programové 
období 2014–2020: zpracování 
kvalitní Integrované strategie ko-
munitně vedeného místního roz-
voje území. Jsme přesvědčeni, 
že spolupráce s HSRM nám po-
může zpracovat takovou strategii, 
která nám umožní zlepšit pod-
mínky života na našem netypic-
kém mosteckém venkově.

Oceňujeme činnost HSRM 
jako nezastupitelného integrá-
tora všech společenských, soci-
álněekonomických i kulturních sil 
usilujících o postupné vyvedení 
Mostecka ze současné dlouho-
dobé společensko-ekonomické 
krize a přejeme jí do dalších let 
jediné: vydržet!

Ing. Bořek Valvoda
předseda správní rady

MAS Naděje o.p.s.
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Česká rafinérská vnímá in-
tenzivně sounáležitost k regionu, 
ve kterém působí. Uplatňuje prin-
cipy společenské odpovědnosti 
a otevřené komunikace. Spo-
lečnost je v kontaktu se svými 
partnery, místními samosprá-
vami a komunitami, médii, ško-
lami, neziskovými organizacemi 
a dalšími institucemi. Nejen to 
bylo důvodem, proč se Česká ra-
finérská stala jedním ze zakláda-
jících členů Hospodářské a so-
ciální rady Mostecka (HSRM). 
Mostecko potřebovalo sdružení, 
které by dlouhodobě mapovalo 
a podporovalo potřeby regionu. 

Právě HSRM naslouchá problé-
mům Mostecka, podporuje inici-
ativy a projekty přispívající k roz-
voji regionu. Příkladem toho je 
také projekt Ekologického cen-
tra, jehož vznik Česká rafinérská 
iniciovala a s nímž stále spolupra-
cuje v rámci své snahy chránit ži-
votní prostředí. HSRM je nejen 
prospěšná, ale ve své podstatě 
i velice záslužná. Prostřednic-
tvím svých pracovních skupin 
se snaží řešit palčivé problémy 
regionu.

Ráda bych Hospodářské 
a sociální radě Mostecka po-
přála především mnoho úspěchů 

v práci, aby nadále plnila roli vý-
znamné regionální instituce pro-
sazující zájmy místních obyvatel.

Anna Wydrzyńska,
předsedkyně představenstva 

a generální ředitelka, 
Česká rafinérská, a.s.

Unipetrol RPA se podíl í 
na činnosti Hospodářské a so-
ciální rady Mostecka od jejího 
začátku. Již patnáct let tak spo-
lečně s jejími dalšími členy ak-
tivně ovlivňujeme životy obyvatel 
i organizací a firem tohoto regi-
onu. Společně se pak na této 
platformě snažíme realizovat 
plány na zvýšení jeho konku-
renceschopnosti. Chtěl bych 
vyzdvihnout velmi důležitou čin-
nost odborné pracovní skupiny 
pro chemický průmysl, která 
vzniká na krajské úrovni rady 

a která si mezi hlavní body svého 
zájmu stanovila zlepšení legisla-
tivy v oblasti chemického průmy-
slu, dopady cen elektřiny a výše 
poplatků na obnovitelné zdroje 
na ekonomiku společností pod-
nikajících v chemickém průmyslu, 
dopravní obslužnost a nedosta-
tek kvalifikované pracovní síly. 
Osobně budu velmi rád, pokud 
se nám podaří v rámci této plat-
formy obnovit podporu technic-
kých oborů a učňovského škol-
ství a motivovat úspěšně mladé 
lidi k tomu, aby se vzdělávali 

v chemickém oboru a chtěli 
se mu věnovat ve svém profes-
ním životě.

Přeji Hospodářské a sociální 
radě Mostecka do dalších let 
především aktivní členy, hodně 
přínosných diskuzí a také kon-
krétních úspěchů, ze kterých 
mohou mít prospěch všichni oby-
vatelé i právní subjekty našeho 
regionu.

Artur Paździor,
generální jednatel, 

Unipetrol RPA, s.r.o.

Zástupci společností Unipetrol 
RPA, s.r.o. a Česká rafinérská, a.s. 
se setkali se starosty obcí Ústec-
kého kraje k diskusi o strategii 
Skupiny UNIPETROL
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Společnost Severní energe-
tická a.s. navazuje na dlouholetou 
činnost Mostecké uhelné společ-
nosti a.s., která byla jedním ze za-
kládajících členů Hospodářské 
a sociální rady Mostecka.

Do března 2013 byla jako Lit-
vínovská uhelná a.s. součástí sku-
piny Czech Coal Group (CCG). 
Po jejím oddělení od skupiny CCG 
došlo v srpnu 2013 k jejímu pře-
jmenování na společnost Severní 
energetická a.s. a v září se společ-
nost stala 100% vlastníkem spo-
lečnosti Elektrárna Chvaletice.

Skupina Severní energetická 
nyní spojuje těžbu energetické 

suroviny a výrobu elektř iny 
a tepla, včetně jejich prodeje. 
Je správcem největšího hnědo-
uhelného ložiska v ČR (lom ČSA) 
se zásobami 750 mil. tun nejkva-
litnějšího hnědého uhlí s výhřev-
ností až 17,5 MJ/kg a s potenciá-
lem těžby až na 100 let. Skupina 
zaměstnává zhruba 1600 lidí a je 
v regionu významným a stabilním 
zaměstnavatelem. S HSRM sku-
pina aktivně spolupracuje, pod-
poruje řadu konkrétních aktivit 
(semináře, konference) a pra-
videlně informuje radu o všech 
organizačních změnách a svých 
d louhodobých z á m ěrech. 

Rovněž spolupracuje s radou 
při řešení problematiky souvi-
sející s územně ekologickými li-
mity těžby, surovinovou politikou, 
Státní energetickou koncepcí atd.

Velmi si ceníme aktivit HSRM 
a přejeme jí, aby i v dalších le-
tech sehrávala důležitou úlohu 
při rozvoji regionu, řešení jeho 
konkurenceschopnosti a ze-
jména při řešení problematiky 
zaměstnanosti.

Ing. Petr Kolman
generální ředitel

Severní energetické a.s.

Těžební společnosti pů -
sobící na Mostecku, tedy i Vr-
šanská uhelná, stály u prvních 
kroků Hospodářské a sociální 
rady Mostecka. A od té doby již 
celých patnáct let jako její čle-
nové nejen sledujeme, ale ak-
tivně se podílíme na její činnosti. 
Naším společným zájmem je re-
gion Mostecka, život jeho obyva-
tel i podmínky pro působení řady 
menších či větších firem. Oce-
ňuji, čeho se podařilo Hospodář-
ské a sociální řadě za naší pod-
pory a pomoci dosáhnout, jak 
intenzivně se snaží prosazovat 
zájmy Mostecka v rámci Ústec-
kého kraje, ale i na úrovní minis-
terstev a vlády. Těžební průmysl 

se v posledních letech potýká 
s celou řadou problémů, které 
úzce, ba dokonce existenčně 
souvisí s budoucností regionu. 
Vážím si proto úsilí, které před-
sednictvo Rady v čele s dlouho-
letou předsedkyní Helenou Ve-
verkovou vyvíjí, aby se povedlo 
vyřešit to nejpalčivější. A tím je 
pro náš region jednoznačně za-
městnanost ve všech souvislos-
tech. Vršanské uhelné se vloni 
podařilo uzavřít doslova histo-
rickou smlouvu s ČEZ na do-
dávky uhlí pro české elektrárny. 
Na padesát let máme zajištěnu 
podnikatelskou existenci, na pa-
desát let je zajištěna práce pro 
stovky lidí v těžební skupině, pro 

další stovky lidí v dodavatelských 
firmách a návazně v obchodě 
i službách. A na padesát let tak 
má region jistotu, že budeme po-
máhat tam, kde je třeba. Osobně 
jsem přesvědčen, že společně 
s ostatními členy Hospodářské 
a sociální rady dokážeme v příš-
tích letech řešit a vyřešit mnoho 
dalších problémů, které náš re-
gion tíží.

Ing. Vladimír Rouček
generální ředitel 

Vršanské uhelné a.s.

Díky padesátiletému kon-
traktu na dodávky uhlí do českých 
elektráren má Vršanská uhelná 
dlouhodobou perspektivu svého 
podnikání, zaměstnanci jistotu 
práce a region silného partnera, 
který ho podporuje.
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Hospodářská a sociální rada 
Mostecka je pro tento region dů-
ležitá. HSRM má 60 členů, mezi 
nimiž je i akciová společnost DO-
PRAVNÍ PODNIK měst Mostu 
a Litvínova. Za posledních pět 
let pomohla HSRM obcím s rea-
lizací jejich projektových záměrů, 
které byly pro danou lokalitu stě-
žejní. Je dobře, že na každém 
z měsíčních jednání se pravi-
delně prezentuje některá ze člen-
ských firem se svými záměry 

a aktivitami. V letošním roce 
se mohl prezentovat i dopravní 
podnik, který informoval o stra-
tegii společnosti.

Přínos Hospodářské a so-
ciální rady Mostecka dopravní 
podnik spatřuje v tom, že se rada 
zabývá důležitými a hlavně aktu-
álními otázkami a jejich řešením 
v oblasti nezaměstnanosti, roz-
voje podnikání, průmyslu a slu-
žeb dopravní infrastruktury, re-
vitalizací krajiny a ochranou 

životního prostředí a v nepo-
slední řadě pomáhá při čerpání 
prostředků z evropských fondů.

Do dalších let dopravní pod-
nik přeje HSRM hodně úspěšně 
realizovaných projektů, aby byl 
náš region vnímán jako turisticky 
a podnikatelsky atraktivnější.

Ing. Marcel Dlask
ředitel

DOPRAVNÍ PODNIK měst 
Mostu a Litvínova, a.s.

Dlouholeté partnerství s Hos-
podářskou a sociální radou Mos-
tecka je pro teplárenskou spo-
lečnost United Energy, která 
bezesporu patří mezi významné 
firmy mosteckého regionu, prak-
ticky samozřejmostí. Již samotná 
činnost naší firmy, tedy výroba 
elektrické a především pak te-
pelné energie, kterou jsou zá-
sobováni obyvatelé měst Mostu 
a Litvínova předurčuje k tomu, 
aby se naše společnost podílela 
na veškerém regionálním dění.

Je vcelku přirozené, že se spo-
lupráce s Hospodářskou a soci-
ální radou Mostecka soustřeďuje 

zejména na problematiky, které 
souvisí přímo s naší činností. 
Jedná se v první řadě o spolupráci 
v oblasti životního prostředí, pro-
tože je naším prioritním zájmem, 
abychom dodávky tepelné ener-
gie pro mosteckou aglomeraci do-
dávali co nejekologičtěji.

V součinnosti s HSRM jsme 
mohli před představiteli místních 
samospráv a významných pod-
niků v regionu prezentovat zá-
měry rozvoje naší společnosti 
a klíčové projekty jako napří-
klad rozšíření zdroje o nový blok 
EKY III, či záměr výstavby zaří-
zení EVO v lokalitě Komořany.

Význam HSRM je nejen 
v místním, ale i krajském mě-
řítku nepřehlédnutelný. Důsledná 
snaha řešit celkovou problema-
tiku Mostecka s ohledem ze-
jména na zvýšení počtu pracov-
ních míst, životní prostředí, roz-
voj jeho infrastruktury, zaslouží 
jenom pochvalu. Opomenout ne-
smíme ani trpělivou práci HSRM 
při komunikaci s orgány státní 
správy na nejvyšší úrovni, získá-
vání dotačních titulů a podpory 
pro region Mostecka.

Na závěr bychom chtěli po-
přát HSRM do dalších let mnoho 
nápadů ve prospěch Mostecka 

a jejich prosazení nejen na regi-
onální úrovni. Zároveň můžeme 
slíbit, že United Energy bude 
tuto iniciativu i nadále aktivně 
podporovat.

Ing. Miroslav Pelcman
Obchodní ředitel 

United Energy, a.s.
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Hospodářská a sociální rada 
Mostecka sehrála za dobu své 
existence velmi důležitou roli 
v rámci udržení a rozvoje hospo-
dářství na Mostecku a potažmo 
v Ústeckém kraji. Jedním z vel-
kých témat je energetika a její do-
pady na region. Byly vytvořeny 
a podpořeny desítky projektů 
v rámci tzv. 15 mld. Kč, které 
sanovaly a revitalizovaly území 
dotčené a poškozené těžbou 
hnědého uhlí před rokem 1991. 
Tyto projekty, doplněné projekty 
sanačními, financovanými již 
z vytvářeného fondu na sanaci 
území postiženého těžbou, vy-
tvořily výrazně lepší podmínky 
pro život v našem regionu, a to 
jak aktivní, tak pasivní. Rada 
se rovněž dlouhodobě snaží 
o dialog ve věci rozumného po-
kračování těžby kvalitního hně-
dého uhlí na dole ČSA. HSRM 
rovněž spolupracuje s OHK 
Most, a to s energetickou sekcí. 
V této souvislosti je vhodné 

zmínit realizaci odborných semi-
nářů právě ve spolupráci s OHK 
a s představiteli samospráv, 
vlády, podnikatelských subjektů. 
Příkladem může být připravovaný 

čtvrtý ročník semináře Energe-
tika Most 2014, který proběhne 
11.–12. 6. 2014. Jeho tři před-
chozí ročníky byly velmi úspěšné, 
měly ohlas, a co je důležité, 

na těchto seminářích mají prostor 
pro svůj pohled na věc všichni, 
kteří o to mají zájem.

Mgr. Oldřich Vojíř

Zámecké sady Chrámce jsou 
jedním ze zakládajících členů 
HSRM.

Sady Chrámce jsou od roku 
1997 certifikovaným bioprovo-
zem se zaměřením na sadařství 
a následné zpracování ovoce. 
Hospodaří na 97 hektarech sadů 
a 7 hektarech trvalých travních 
porostů. V rámci ekologické vý-
roby chovají ovce pro vypásání 
sadů. Ve spolupráci s HSRM 
se podařilo vybudovat technolo-
gické linky pro zpracování ovoce. 
Sady Chrámce jsou schopné 
zpracovávat vlastní ovoce su-
šením na „křížaly, ovocné bio-
pálenky, extra džemy, mošty“. 
HSRM věnuje značnou pozor-
nost regionálním výrobcům 
a zpracovatelům. Přispívá do-
tacemi na projekty nových způ-
sobů zpracování a výroby. Díky 
dotaci pro nové výrobky se daří 
vyvíjet nový druh zpracování 
ovoce na CIDER, POIRE, dle 
Francouzského vzoru, tedy za-
kvašených jablečných a hruš-
kových moštů. Stejně tak vývoj 

„Hrušky v Hrušce“ – konzervo-
vané hruškové šťávy hruškovou 
pálenkou.

Díky zmíněné pomoci a zá-
jmu HSRM se daří zkvalitňovat 
výrobky z regionu, které jsou 
oceněny značkou Regionální po-
travina, včetně ocenění Poslanec-
kou sněmovnou (střední a malí 
podnikatelé) „Sůl země“. To slouží 
i ke zviditelnění Ústeckého kraje.

V dalším období jednáme 
o přípravě projektu zavedení 
chovu ovcí na rekultivovaných 
plochách. Tento projekt při -
spěje nejen k využití rekultivova-
ných ploch, ale i ke snížení ne-
zaměstnanosti, zajištění výroby 
ovčího mléka pro další zpraco-
vání a v neposlední řadě k oživení 
krajiny a agroturistice. Záměr 
chovu ovcí na rekultivovaných 

plochách je záměrem mimořád-
ného rozsahu. Projekt poslouží 
i propagaci kraje.

Ing. Jiří Syrovátka
Zámecké sady Chrámce



2715

Jak nás vnímají

Když jsem do HSRM před 
několika lety vstupoval jako 
nový zástupce společnosti Uni-
petrol RPA, neuměl jsem si moc 
představit, co činnost této or-
ganizace obnáší a jak může na-
pomoci Unipetrolu RPA k jeho 
fungování v regionu. Osobně 
jsem měl pocit, že Unipetrol 
RPA, jako jeden z hlavních pod-
niků v regionu, nemůže stát 
stranou a že se musí aktivně zú-
častnit místního dění. A to nejen 
proto, že je jedním z hlavních za-
městnavatelů, ale i proto, že pro-
voz těžké chemie své okolí ovliv-
ňuje a je třeba ho informovat 
o tom, co se v podniku děje. 
Stejně tak na druhou stranu je 
třeba mít informace o tom, co 
se děje v regionu. Myslím si, 
že právě HSRM je tou správ-
nou organizací, která tomu může 

výrazně napomoci. Jako orga-
nizace, která sdružuje všechny 
důležité regionální hráče, na-
pomáhá ke komunikaci a ře-
šení důležitých témat. Měli 
jsme možnost na půdě HSRM 
nejen prezentovat naše podni-
katelské aktivity, nastínit další 
směry rozvoje, ale současně 
jsme využívali HSRM k prezen-
taci pozitivních změn v oblasti 
bezpečnostní politiky podniku 
a ke zlepšení informovanosti 
v oblasti prevence mimořádných 
událostí a zlepšení havarijní ko-
munikace s regionem. Dále nám 
HSRM výraznou měrou napo-
mohla například v řešení proble-
matiky Podpory obnovitelných 
zdrojů, která je pro Unipetrol 
klíčová. Na základě požadavku 
předsednictva HSRM jsme do-
pady na Unipetrol prezentovali 

na jednom ze zasedání a díky 
účasti všech zainteresovaných 
stran, včetně regionálních po-
slanců Parlamentu, proběhla 
na půdě HSRM rozsáhlá dis-
kuze, kde se podařilo tuto po-
měrně složitou problematiku 
objasnit. Díky tomu, ale i dalším 
aktivitám, došlo k pozitivnímu 
posunu v otázce POZE na le-
gislativní a vládní úrovni.

Myslím, že zejména v sou-
časné době hraje HSRM klíčo-
vou úlohu z hlediska budoucího 
rozvoje regionu. Napomáhá 
k diskuzi, a le zejména ře -
šení otázek zaměstnanosti 
a podnikání.

Není zde žádná podobná 
organizace, která plní podobné 
poslání. A proto i mým přá-
ním je, aby ve svém úsilí nepo-
levovala a i nadále posouvala 

vývoj na Mostecku tím správným 
směrem.

Ing. Vladimír Zemánek

Destinační agentura Krušné 
hory o.p.s. byla založena v říjnu 
roku 2010 s cílem podpořit 
udržitelný rozvoj tohoto regionu 
a napomoci tak jeho rozvoji při 
zachování jedinečných přírodních 
a kulturních hodnot. K založení 
Destinační agentury Krušné 
hory o.p.s. přistoupilo hned sedm 
organizací, mezi které patřila také 
Hospodářská a sociální rada 
Mostecka. Dalšími spoluzakla-
dateli byli Ústecký kraj, Svazek 
obcí v regionu Krušných hor, 
obec Klíny, Emeran Klíny s.r.o., 

Nadační fond Obnova Krušno-
hoří a „Klínovecko, o.s.“. HSRM 
podpořila projekt „Destinační 
centrum Krušné hory“ finanční 
částkou 117 600 Kč.

Za posledních 20 let se 
z Krušných hor stal unikát mezi 
našimi pohořími. Hlavním úkolem 
Destinační agentury Krušné hory 
o.p.s. je tedy představit Krušné 
hory jako destinaci vhodnou 
pro víkendovou i dovolenkovou 
turistiku, přispět ke zvýšení 
návštěvnosti regionu Krušných 
hor a změnit jeho obraz v očích 

veřejnosti, motivovat k návštěvě 
a také ji turistům usnadnit. Desti-
nační agentura Krušné hory, o.p.s. 
vydává vícejazyčné propagační 
materiály, kde představuje známá 
i méně známá, přesto stejně pů-
sobivá místa, účastní se veletrhů 
cestovního ruchu jak v České re-
publice, tak i v zahraničí. Během 
loňského podzimu jsme vydali již 
čtvrtý propagační materiál o své 
destinaci. Představme alespoň 
mapu upravovaných běžeckých 
tras od Božího Daru po Telnici 
s přesahem na německou 

stranu, o kterou je mezi běžkaři 
velký zájem. Dále vyšla brožura 

„Drsná krajina s čistou duší“, která 
průřezově informuje o Krušných 
horách. Krušné hory byly dlouho 
opomíjenou destinací, ale ti, co 
je již navštívili, vědí, že rozhodně 
mají co nabídnout a stojí za to 
se sem vracet. Nová brožura si 
klade za cíl čtenáře seznámit 
s tím, co možná neví, a především 
motivovat k návštěvě Krušných 
hor. Destinační agentura Krušné 
hory o.p.s. také každoročně 
pořádá odborné exkurze po Kruš-
ných horách jak pro aktéry ces-
tovního ruchu v Krušných horách 
s cílem navázání užší spolupráce, 
tak pro novináře a tour operátory 
z celé České republiky s cílem 
představení Krušných hor jako 
destinace vhodné pro víkendovou 
i dovolenkovou turistiku.

Destinační agentura Krušné 
hory o.p.s. je aktivním členem 
Hospodářské a sociální rady 
Mostecka již od roku 2011 
a pravidelně jsou členové Hospo-
dářské a sociální rady Mostecka 
seznamováni s aktivitami agentury.

Kateřina Suchá
ředitelka Destinační agentury 

Krušné hory o.p.s.
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Jak nás vnímají

Hospodářská a sociální 
rada Mostecka je jedním ze za-
kladatelů Podkrušnohorského 

technického muzea o.p.s. 
a s muzeem dlouhodobě spo-
lupracuje. Podkrušnohorské 
muzeum se zabývá historií jak 
hlubinného, tak i povrchového 
dobývání a historií zpracování 
uhlí v centrální části severočeské 
hnědouhelné pánve. K vidění je 
simulovaná hlubinná uhelná štola, 
expozice rudného dobývání, me-
chanické stroje, které se použí-
vají k povrchovému dobývání, ale 
také jeden z nejstarších těžních 
parních strojů.

HSRM podpořila v rámci vý-
zev Fondu na podporu projektů 
zpracování projektových doku-
mentací, na jejichž základě jsme 
získali dotaci z programu Cíl3/
Ziel3 na podporu přeshraniční 
spolupráce 2007–2013 mezi 
Českou republikou a Svobodným 

státem Sasko. Podařilo se nám 
realizovat rekonstrukci budovy, 
kde byla vytvořena nová štola 
a expozice rudného dobývání.

V současné době žádáme 
o dotaci z Regionálního operač-
ního programu s použitím projek-
tové dokumentace, která byla fi-
nancována z dotace Fondu HSRM.

HSRM přejeme do dalších 
let mnoho úspěchů v záslužné 
práci a aby se její cíle podařilo 
úspěšně naplnit.

Zbyněk Jakš
ředitel

Podkrušnohorské technické 
muzeum o.p.s.

P

O
DKRUŠNOHORSK

É

T
E

CHNICKÉ MUZEU

M

Ekologické centrum Most pro 
Krušnohoří (ECM) bylo založeno 
v roce 2000 s posláním shromaž-
ďovat dostupné informace o život-
ním prostředí regionu a v co nej-
vyšší míře je zpřístupňovat široké 
veřejnosti, provádět poradenskou 
a osvětovou činnost v problema-
tice životního prostředí. „Dohoda 
o spolupráci při vzniku a provozo-
vání Ekologického centra Most 
pro Krušnohoří a o výměně infor-
mací o životním prostředí“ byla 
slavnostně podepsána hned de-
seti společnostmi, mezi kterými 
byla také Hospodářská a soci-
ální rada Mostecka. Slavnostnímu 
aktu byl přítomen ministr životního 
prostředí Miloš Kužvart.

ECM má od roku 2006 deta-
šované pracoviště i ve Středočes-
kém kraji, v Kralupech nad Vlta-
vou. Ekologické centrum Kralupy 
nad Vltavou (ECK) bylo založeno 
na základě osvědčeného modelu 
poskytování informací o životním 
prostředí ECM v Mostě.

Obě ekologická centra jsou 
součástí Výzkumného ústavu pro 
hnědé uhlí a.s. v Mostě a jsou 
svým charakterem, zejména napo-
jením na dispečinky průmyslových 
podniků a provozováním bezplatné 
Zelené linky, jedinými centry svého 
druhu v České republice.

Vedle poskytování informací 
veřejnosti o kvalitě ovzduší a ne-
standardních stavech v průmyslu, 

provádí obě centra také osvěto-
vou činnost a to jak prostřednic-
tvím výukových programů (Che-
mie a životní prostředí, Cesta 
za tajemstvím ropy, Zelené naku-
povaní, Ze starého nové, Těžba 
a rekultivace, Udržitelná energie 
pro všechny, Voda pro život), tak 
i publikací (Akta U, Poznej ve-
třelce, Máme to vychytaný atd.), 
projektů (Most – čisté město) 
a dále informačních materiálů 
(Veřejnost a prach v ovzduší, Dý-
chám, dýcháš, dýcháme, Eko-
spotřebitelská poradna), ale také 
seminářů a soutěží na téma ži-
votního prostředí. V rámci spo-
lupráce některé z těchto aktivit 

Hospodářská a sociální rada Mos-
tecka podpořila.

Ing. Milena Vágnerová
vedoucí Ekologického 

centra Most pro Krušnohoří, 
VÚHU a.s.
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Jak nás vnímají

Klub freestylového lyžování 
Most o. s. provozuje sportovní 
areál v Havrani u Mostu. Jedná 
se o tréninkové akrobatické 
centrum s 12 metrů vysokým 
skokanským můstkem a dopa-
dem z molitanu. Specializujeme 
se především na rozvoj snow-
boardistů a akrobatických lyžařů. 
Členy klubu jsou mimo jiné repre-
zentanti České republiky v těchto 
odvětvích, ale aktivně se zabý-
váme také tréninkem mládeže. 
Spoluzakladatel a trenér Ing. Ro-
man Dalecký reprezentoval jako 
trenér s naším svěřencem Mar-
kem Skálou Českou republiku 
na Olympijských hrách v Soči.

Jsme jedním z mnoha členů 
Hospodářské a sociální rady 
Mostecka a jsme velmi rádi, 
že podmínky pro přijetí jsou fi-
nančně přizpůsobeny pro občan-
ská sdružení. Jako provozovatele 

spor tovního areálu, který je 
v České republice jedinečný, nás 
zajímá především celkový růst 
Mostecka po sportovní stránce. 
Jako fyzické osoby, které zde 
podnikají, je pro nás ale také pří-
nosný celkový pohled na region 
a řešení jeho problémů. V roce 
2013 jsme na HSRM zažádali 
o příspěvek na vypracování pro-
jektové dokumentace na moder-
nizaci našeho areálu, která byla 
základním kamenem pro získání 
dotace z MŠMT, jíž bychom 
mohli v roce 2014 čerpat. Cílem 
projektu je celková modernizace 
areálu, výměna molitanového do-
padiště za speciální molitanové 
kostky, které budou přispívat 
ještě k větší bezpečnosti spor-
tovců. Dalším z hlavních cílů je 
zastřešení tohoto molitanového 
dopadiště, abychom mohli tré-
novat celoročně a molitany byly 

lépe chráněny před nepříznivými 
vlivy počasí.

HSRM je podle nás orga-
nizace, která má obrovský po-
tenciál. Její členové mají nejen 
obrovský přístup k informacím, 
ale díky ní mohou opravdu něco 
zlepšit. Propojení podnikatelů, 
občanských sdružení, veřejné 
správy a fyzických osob, dává 
této organizaci komplexní pohled 
na určité problémy, ať už se to 
týká nezaměstnanosti v regionu, 
rozvoje infrastruktury, nebo kul-
tury. Dokud toto sdružení budou 
vést lidé, kterým na Mostecku 
upřímně záleží, má tato organi-
zace smysl a jsme rádi, že mů-
žeme být její součástí. Do bu-
doucna přejeme všem členům 
HSRM, aby jim zůstalo jejich 
nadšení pro rozvoj tohoto regi-
onu a přejeme mnoho dalších 
úspěchů.

Ing. Bc. Jiří Nedvěd
Místopředseda

Klub freestylového lyžování 
Most o. s.

V oblasti Mostecké pánve 
již bylo během několika desítek 
let provedeno přes 16 tisíc hek-
tarů rekultivací, které změnily 
bývalé lomy a výsypky v krajinu 
od přírodní k nepoznání. Přesto 
se tato těžebně průmyslová 
oblast nemůže zbavit neustále 
oživované nálepky „Černého 
trojúhelníku“. Především díky 
vytrvalé snaze módních ekolo-
gistů, části umělců a novinářů. 
A to přesto, že se díky ekologi-
zaci energetiky a průmyslu v této 
oblasti kvalita krajiny a úroveň 

životního prostředí radikálně 
zlepšila.

Hospodářská a sociální rada 
Mostecka proto věnuje soustav-
nou pozornost nejen realizaci, 
ale i všestranné propagaci vý-
sledků rekultivací. Velmi účinný 
způsob jak objektivně informo-
vat jsou exkurze, během kte-
rých lze díky historické fotodo-
kumentaci v terénu prokázat 
často až neuvěřitelný rozdíl mezi 
stavy území před a po rekultivaci. 
A nejedná se jen o externí účast-
níky z republiky či ze zahraničí. 

Překvapeni jsou i místní. S re-
kultivací to je jako s transferem 

mosteckého děkanského kos-
tela. Když jsme se na něj dívali 
během jízdy v rychlosti 2,5 cm 
za minutu, zdálo se, že stojí 
na místě. A přesto během nece-
lého měsíce urazil 841 metrů. Pa-
mětníci na nevzhlednou „měsíční 
krajinu“ navíc přirozeně zapomí-
nají, a mladí ji vidět nemohli.

Na snímku se můžeme se-
známit s účastníky celodenní re-
kultivační exkurze uspořádané 
pro členy HSRM 14. května 
2013.

Ing. Stanislav Štýs, DrSc.
předseda Odborné komise
pro infrastrukturu a životní 

prostředí při HSRM
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Slavnostní zasedání HSRM k příležitosti 10. výročí založení Hospo-
dářské a sociální rady Mostecka. Pozvání přijali také ministr práce 
a sociálních věcí a zástupci Ministerstva financí a Ministerstva prů-
myslu a obchodu.

Členové Hospodářského výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR si při svém výjezdním zasedání 
prohlédli také okolí jezera Most.

Předseda sdružení DIALOG Horní 
Jiřetín o.s. Ing. Petr Leichner oko-
mentoval projednávané téma 
ke Státní energetické koncepci 
a Surovinové politice.

S vývojem bezpečnostní situace 
na Mostecku seznámil členy HSRM 
vedoucí územního odboru Police 
ČR Most Mgr. Jiří Volprecht

HSRM v akci

Konference k energetické bezpečnosti, na jejímž spolupořádání se podílela i HSRM se zúčastnili jak zástupci 
mostecké hospodářské rady, tak i zástupci Ústeckého kraje a města Mostu. 
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Na základě vystoupení Ing. Vladimíra Vorla ze společnosti UNIPE-
TROL RPA, s.r.o. na jednání Hospodářské a sociální rady Mostecka 
k tématu: „Dopady cen elektrických energií do ekonomiky UNIPET-
ROLU RPA“ uspořádal poslanec Evropského parlamentu JUDr. Richard 
Falbr na půdě Evropského parlamentu ve Štrasburku akci na podporu 
českého průmyslu.

Členové HSRM měli možnost 
zúčastnit se exkurze po rekulti-
vovaných plochách na Mostecku, 
kterou připravila Hospodářská 
a sociální rada Mostecka ve spo-
lupráci s Ing. Stanislavem Štýsem, 
DrSc., který poskytl také odborný 
výklad a celou exkurzí účastníky 
provázel.

Dlouhodobé plány a investiční 
záměry společnosti United Energy, 
a.s. představil její technický ředitel 
Ing. Petr Mareš.

Změny v důchodovém 
a sociálním systému 
představila ředitelka 
OSSZ Most Ing. Ivana 
Henžlová

Cíle Strategie regionálního rozvoje pro roky 2014–2020 představil na 
zářijovém zasedání HSRM ředitel odboru rozvoje a strategie regionální 
politiky Ministerstva pro místní rozvoj RNDr. Josef Postránecký

O aktivitách Destinační agentury 
Krušné hory, o.p.s. informovala 
členy HSRM její ředitelka Kateřina 
Suchá

HSRM v akci
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HSRM v akci

Hospodářská a sociální rada Mostecka je jedním ze spoluzakladatelů Pod-
krušnohorského technického muzea, o.p.s. Ředitel muzea Zbyněk Jakš 
(v brýlích) představil nově otevřenou expozici věnovanou těžbě železné 
rudy. Slavnostní akce se zúčastnili zástupci HSRM společně s vládním 
zmocněncem pro Moravskoslezský a Ústecký kraj Ing. Jiřím Cieńcialou.

Generální ředitel společnosti Vršanská uhelná a.s. Ing. Vladimír Rouček 
představil na listopadovém jednání HSRM strukturu skupiny Czech Coal 
a pohovořil o uzavřené smlouvě s Elektrárnou Počerady na dodávky 
uhlí. Představil také rekultivovanou oblast, která po ukončení těžby na 
VUAS vznikne.

O stavu nezaměstnanosti v okrese a o nástrojích Aktivní politiky zaměst-
nanosti informoval Ing. Jaroslav Kunc, vedoucí oddělení zaměstnanosti 
krajské pobočky Úřadu práce ČR Ústí nad Labem na červnovém Sněmu 
HSRM v Obrnicích. 

Skupinu Severní energetická přišel 
představit její generální ředitel Ing. 
Petr Kolman.
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HSRM v akci

Záměry využití jezera Most přišli na jednání HSRM představit ředitel 
Palivového kombinátu Ústí nad Labem, s.p. Ing. Petr Lenc a zástupce 
města Mostu Ing. Karel Bořecký. Nově otevřenou expozici stěnování si přišli prohlédnout zástupci HSRM, 

ale také hejtman Ústeckého kraje Oldřich Bubeníček.

HSRM intenzivně spolupracuje s HSR-ÚK na plnění usnesení vlády 
č. 732/2013 a usnesení vlády č. 743/2013

Pozvání na prosincový Sněm HSRM přijala předsedkyně Českého sta-
tistického úřadu prof. Ing. Iva Ritschelová, která hovořila o sociálně-
-ekonomické situaci v Ústeckém kraji.

Dopravní obslužnost v okrese Most byla tématem lednového zasedání 
HSRM. Informaci přednesl ředitel Dopravní podniku měst Mostu a Lit-
vínova, a.s. Ing. Marcel Dlask, přítomen byl také radní Ústeckého kraje 
pro oblast dopravy a silničního hospodářství Jaroslav Komínek.
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Tentokrát se kromě standardního mě-
síčního jednání předsednictva jedna-
lo i o  sněm HSRM, který dvakrát roč-
ně schvaluje hospodaření sociální rady, 
v tomto případě se schvaloval i rozpočet 
na příští rok. Členové HSRM schvalova-
li také návrh stěžejních témat, která jsou 
každý měsíc na programu jejího jedná-
ní. I v příštím roce by měly na jednáních 
HSRM prezentovat své záměry a  strate-
gie členské fi rmy, stejně tak se rada hod-
lá zaměřit i na energetiku, například na 
oblast obnovitelných zdrojů. Na prosin-
covém jednání HSRM měla prezentaci 
předsedkyně Českého statistického úřa-
du Iva Ritschelová, která přítomným pre-
zentovala statistické údaje týkající se 
Ústeckého kraje v porovnání s Českou re-
publikou. 

Hospodářská a sociální Mostecka se bude 
i v příštím roce scházet každý měsíc, vždy 
druhé pondělí v měsíci, kromě měsíců 

prázdninových. Na červen a prosinec je 
jako každý rok naplánován sněm HSRM. 
 

(pim)

Naposledy v letošním roce se sešli zástupci fi rem, měst a obcí, odborů i dalších institucí zastoupených v Hospodářské a sociální radě Mostecka.

Jak si vedeme v rámci republiky

Hostem prosincového jednání HSRM byla předsedkyně Českého statistického úřadu Iva Ritschelová (uprostřed).  
 

Foto: (pim)
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HSRM v médiích

zpravodajství
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Moderní sportovní cen-

trum „Tornádo Sport“ 

nabízí: klimatizované 

squashové kurty zn. Fi-

beresin a squashovou 

školičku, kurty na bad-

minton,wallyball, stoly 

na stolní tenis, kola na 

h i cycling H E.A.T

OTÁZKY:
 
1. Co je to WALLYBALL?

2. Kolik je k dispozici 

SQUASHOVÝCH kurtů 
k BADMINTONO

SO
UTĚŽ

Uhlí – energie pro Česko!
 Uhelná energetika – s využitím domácích surovin 

a díky šikovnosti českých lidí – vytváří produkt, 

o který je a bude zájem u nás i v Evropě.

 Stále máme zásoby uhlí nejméně na 100 let:

 100 let práce pro lidi

 100 let tepla pro domácnosti

 100 let elektřiny pro všechny

České uhlí je jistota

 Byli jsme a můžeme být průmyslovou zemí. 

Buďme na to hrdí.

 Buď budeme vyrábět a vydělávat, nebo jen platit!

www.czechcoal.cz

MOST – Hostem posledního jednání Hospodářské a sociální rady 

Mostecka byl vedoucí územního odboru Policie ČR v Mostě Jiří Vol-

precht, který informoval o aktuální bezpečnostní situaci v regionu. 

Mimo jiné představil novou organizační strukturu Krajského ředi-

telství PČR Ústeckého kraje. Došlo k přímému posílení počtu poli-

cistů na územních odborech a omezily se pozice vedoucích pracov-

níků. V kraji nyní slouží 3 163 policistů. 

Škoda z  trestné činnosti 

v  regionu v  loňském roce 

dosáhla 248 mil. Kč. Oproti 

roku 2011 došlo na Mostecku 

k nárůstu kriminality o 4,72%. 

Zvýšila se také kriminalita 

majetková a hospodářská. Za 

poslední rok došlo také ke 

zvýšení počtu obětí trestných 

činů. „V loňském roce vzrostl po-

čet ‚žen – pachatelek‘, a to o pade-

sát pět. Jedná se především o pa-

chatelky krádeží v  obchodech,“ 

říká Jiří Volprecht. Alarmující 

skutečností je podle šéfa 

územního odboru poměr řidičů 

s alkoholem v krvi a řidičů pod 

vlivem jiných omamných látek. 

„Je to přesně padesát na padesát, 

což je primát v celé České repub-

lice,“ upozornil Jiří Volprecht. 

Další znepokojující statistika je 

ve věkové kategorii obětí trest-

ných činů. Počet nezletilých 

obětí především mravnostních 

trestních činů totiž meziročně 

stoupl o padesát procent. V ma-

jetkové kriminalitě výrazně ros-

te počet vloupání do bytů. „Pře-

devším do bytů neobývaných na 

janovském sídlišti. Předmětem 

zájmu zlodějů v  neobývaných 

bytech jsou součásti z  rozvodů 

vody, baterie, ventily nebo staré 

kuchyňské linky. Snažíme se za-

jistit alespoň společné prostory 

v  domech. Spolupracujeme při-

tom s majiteli domů, společností 

CPI a Bytovým družstvem Kruš-

nohor,“ doplnil Jiří Volprecht. 

Nejčastěji dochází ke vloupání 

do bytů v  přízemí nebo v  prv-

ním patře. „S rostoucí výškou 

klesá počet napadených bytů. Ve 

vyšších patrech dochází k  vlou-

pání především z  přistaveného 

lešení nebo v  případě, že z  niž-

ších pater vyleze pachatel po 

nevhodně umístěném zamřížo-

vání jako po žebříku,“ vysvětlil 

Jiří Volprecht. Počet vyloupe-

ných obývaných bytů je téměř 

shodný, jako počet neobýva-

ných vyloupených bytů. Výraz-

ně také stoupá počet krádeží 

věcí z motorových vozidel. „Po 

amnestii se objevily staré způ-

soby vykrádání vozidel. Příkla-

dem je vyražení zámku vozidla 

s  využitím speciální pomůcky, 

s čímž jsme se nesetkali už téměř 

pět let,“ říká vedoucí územního 

odboru. V  násilné kriminalitě 

je potěšující informací, že klesá 

počet loupežných přepadení. 

Naopak ale kriminalisté 

zaznamenali nárůst vydírání. 

„Mezi pachateli násilné trestné 

činnosti trvale převažují muži. 

V roce 2012 bylo 90 procent pa-

chatelů násilné trestné činnosti 

muži. Recidivisté představují 

44 procent. Dalším negativním 

zjištěním policistů je skuteč-

nost, že roste počet pachatelů 

násilné trestné činnosti z věkové 

kategorie do 14 let,“ dodal Jiří 

Volprecht. Novinkou loňského 

roku je obchodování s  lidmi, 

které se dříve v  okrese Most 

vůbec nevyskytovalo. „Jedná 

se o osm případů obchodování 

s  nezletilými chlapci z  Chano-

va,“ prozradil Jiří Volprecht. 

Zaznamenán byl také nárůst 

u pohlavního zneužívání. Pa-

chateli pohlavního zneužívání 

jsou ve větší míře osoby mla-

distvé. Zpravidla tyto případy 

bývají oznámeny lékaři, kteří 

u nezletilé dívky zjistí těhoten-

ství. Následným policejním še-

třením bývá většinou zjištěno, 

že šlo o dobrovolný pohlavní 

styk mezi dvěma nezletilými 

partnery. Vymyšlená znásilnění 

tvoří 40 procent všech případů 

mravnostní kriminality. 
Dále Jiří Volprecht informo-

val členy HSRM o působení 

zvláštní pořádkové jednotky. 

Ta v současné době sídlí v kraj-

ském městě. Cílový stav pořád-

kové jednotky je 170 policistů. 

V  únoru čítala pořádková jed-

notka 96 policistů. „Na Mos-

tecku jsou členové pořádkové 

jednotky minimálně dvakrát 

v týdnu. Pokud není třeba jiného 

zásahu, konají pěší hlídky pře-

devším na noční směně,“ uvedl 

Jiří Volprecht. Rozpaky u pří-

tomných členů HSRM vyvolala 

informace o projektu Integrova-

né operační středisko. To vznik-

ne v dubnu v  Ústí nad Labem. 

Jedná se o jedno komunikační 

 centrum pro všechny záchran-

né složky. „Máme rozporuplné 

zkušenosti s  podobnými projek-

ty ve Zlínském a Karlovarském 

kraji. Budeme usilovat o to, aby 

v  centrálním operačním středis-

ku v Ústí nad Labem, ze kterého 

budou vysílány policejní jednot-

ky i záchranářské sbory do celé-

ho kraje, sloužil alespoň jeden 

člověk, který se vyzná v Mostě,“ 

ujistil Jiří Volprecht. Ten také 

připomněl další projekt „Loka-

lizační a záznamová zařízení“, 

díky němuž se zvýší počet GPS 

zařízení a mobilních kamer do 

aut. 
V  diskuzi dále upozornila 

předsedkyně HSRM Helena Ve-

verková na nový projekt České 

pošty, která plánuje nakoupit 

radary na měření rychlosti a ka-

merový systém pro zaznamená-

ní přestupků. „Jedná se o podni-

katelský záměr této společnosti. 

Záznamy případných přestupků 

by dále vyhodnocovala Policie 

ČR,“ nastínil Jiří Volprecht. 

Zprávu o bezpečnostní situaci 

v  okrese Most shrnula Helena 

Veverková. „Základním problé-

mem regionu, se kterým souvisí 

i zvyšující se kriminalita, je neza-

městnanost. Jedná se o problém, 

který vláda nijak neřeší. Už v his-

torii měla vládnoucí třída vždy 

jasno. Stavěly se hladové zdi, aby 

měli lidé práci a neměli čas na 

hříšnost. Lidé práci potřebují,“ 

prohlásila na závěr předsedkyně 

HSRM.  (pur)

Lidé potřebují práci, aby neměli čas na hříšnost

i t
 Šéf územního odboru PČR v Mostě Jiří Volprecht byl hlavním hostem na zasedání HSRM.
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MOST – O dopadech cen elektrických energií do ekonomiky prů-
myslových podniků se vedla živá debata na Hospodářské a sociální 
radě Mostecka. Ta se dotkla i cen obnovitelných zdrojů, zejména 
fotovoltaiky a jejich vývoje. Členové mostecké tripartity kritizovali 
současný vývoj a nastavení cenové politiky u energií z  obnovitel-
ných zdrojů a také politickou neodpovědnost. 

„S normou, která vznikla 
v roce 2005, se relativně do roku 
2008 nic nedělo. V  roce 2008 
z naprosto nepochopitelných dů-
vodů Energetický regulační úřad 
sám změnil sazbu z  6,80 Kč na 
cca 12,30 Kč. Jednalo se o sto-
procentní nárůst na jednotku,“ 
poznamenal bývalý poslanec 
a člen hospodářského výbo-
ru parlamentu a současný člen 
HSRM Oldřich Vojíř a dále 
zmínil: „Navíc se ukázalo, že do 
tohoto byznysu vstoupili Asiaté 
a jejich komponenty byly naopak 
výrazně levnější. Takže para-
doxně, místo abychom se drželi 
sazby 6,80 Kč a méně, tak ceny 
skočily nahoru. Jistá skupina lidí 
toto dokázala zdůvodnit a napsat 
k  tomuto dobrou analýzu. ERÚ 
ji poté akceptoval.“ Exposlanec 
Vojíř mimo jiné také v  rámci 
diskuse připustil, že pozděj-
ší argumenty padaly poté na 
hlavu zákonodárců. „Říkalo se, 
že zákon je s  prominutím blbý 
a že zatímco na straně nárůstu 
je neomezená hranice, na straně 
poklesu byl meziroční pokles jen 
5 procent. A najednou to nešlo 
zastavit,“ dodal Oldřich Vojíř 
a upozornil, že už v době svého 
působení v  parlamentu spolu 
s  tehdejším ministrem průmys-
lu Římanem předkládali „rych-
lou“ novelu zákona. Vláda ale 
nakonec padla a už se na ni prý 
nedostalo. „Je to složité. Co nyní 
s  tím? Jediné a nenapadnutelné 
řešení u soudu a rovněž i v  EU 
pro průmysl je přeměna podílu 
občan versus podnik. Zda k tomu 

nějaká vláda najde odvahu, to 
nevím, protože i zatěžování sráž-
kovou daní se pohybuje na hraně 
práva,“ uvedl Vojíř. 

V diskusi na příspěvek Oldři-
cha Vojíře reagovala předsedky-
ně Hospodářské a sociální rady 
Mostecka Helena Veverková. 

Připustila, že situace kolem ce-
nové politiky u fotovoltaiky je 
velmi podivná. „Mám pocit, že 
by politici při schvalování tako-
výchto aktivit měli být trestně 
odpovědní podobně jako mana-
žeři. Kdyby někdo udělal tako-
véto rozhodnutí jako představitel 
fi rmy, tak by ho svlékli z poslední 
košile, pokud by byl člen předsta-
venstva, nikdo se s  ním nebude 
bavit. Tady ovšem funguje ko-
lektivní vina, kdy nikdo za nic 
nemůže…“ konstatovala Helena 
Veverková. Ta se zajímala i o se-

znam majitelů fotovoltaik. „Za-
jímal by mne seznam lidí, kteří 
fotovoltaiky u nás mají. Nemlu-
vím o těch, kteří je mají na do-
mech, ale o těch dalších, možná 
by to také leccos vysvětlilo. Někdo 
to musel vymyslet jako ideu a ně-
kdo to prosadit… Mě by proto 
zajímal úplný počátek,“ podotk-
la ještě předsedkyně Veverková. 
Jak ale v debatě zaznělo, i kdyby 
takový seznam odpovědných 
osob existoval, se situací s cena-
mi na trhu by to stejně nic neu-
dělalo.  (sol)

 KRÁTCE Z HOSPODÁŘSKÉ A SOCIÁLNÍ RADY MOSTECKA

Tripartita 
má nového 
vicepředsedu

Hospodářská a sociální rada 
Mostecka volila svého místo-
předsedu. Z  návrhů vzešli dva 
kandidáti, starosta Meziboří 
a bývalý poslanec Petr Červen-
ka a Jaromír Franta ze Sdružení 
odborových organizací společ-
nosti Czech Coal. Nejvíce hla-
sů získal Petr Červenka, který 
se stal místopředsedou HSRM. 
Zároveň se stal i členem Výkon-
ného výboru HSRM.

Zámek peníze 
nedostal, 
hruškovice ano 

Dvě stě pětadevadesáti tisíci 
korunami podpořila Hospo-
dářská a sociální rada Mostecka 
několik projektů. 85 tisíc korun 
získá například město Lom na 
projekt Autobusového obratiš-
tě Lom. 50 tisíc korun poplyne 
na projekt nového produktu 
POIRE - zakvašené hruškové 
šťávy Jiřímu Syrovátkovi, 60 ti-
síc získá Skršín na opravu míst-
ního obecního úřadu a 100 tisíc 

korun poputuje na projekt dál-
kového vytápění obci Odolice. 
O dotaci žádal na tři projekty 
také majitel zámku Korozluky 
Miroslav Perout, a to na ústřed-
ní vytápění památkových expo-
zic zámku, obnovu a regeneraci 
zámeckého parku či na rozšíření 
veřejného osvětlení odpočinko-
vé pěší zóny k zámku. Ani v jed-
nom z  projektů však s  žádostí 
neuspěl. 

V HSRM nové „duše“
Nového člena předsednictva 

si zvolila Hospodářská a so-

ciální rada Mostecka na svém 
posledním zasedání. Z došlých 
návrhů vzešli čtyři kandidáti, 
Petr Leichner z  Dialogu Hor-
ní Jiřetín, o.s., Bořek Valvoda 
z  MAS Naděje pro Mostecko, 
o.p.s., exposlanec Oldřich Vojíř 
a starostka Louky u Litvínova 
Milana Štveráčková. Nejvíce – 
a to sedm – hlasů získal nakonec 
Petr Leichner. Předsednictvo 
proto kooptovalo na dočasné 
období únor až květen Petra 
Leich nera z Dialogu za člena 
předsednictva.  

(sol) 

 Na zasedání Hospodářské a sociální rady Mostecka se u jednoho stolu sešli exposlanec parlamentu a 
současný člen tripartity Oldřich Vojíř a současný poslanec Jiří Šulc. 

Cenový binec kolem fotovoltaiky: 
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• „Exkurze po rekultivacích Mostecka“, tak nazvala Hospodářská a sociální rada Mostecka celodenní putování pro své členy, členy odborné komise pro infra-strukturu a životní prostředí a členy odborné sekce pro životní prostředí při OHK Most. Průvodcem byl nestor a za-kladatel rekultivací Ing. Stanislav Štýs (na snímku) i jeho nástupce  Jiří Kašpar z VUAS. Účastníci si prohlédli  plochy  Pod kremací, vinice v Čepirohách, Grand Canyon, výsypku Malé Březno, hipodrom, autodrom, mostecké letiště a řadu dalších rekultivovaných míst v okolí Mostu.   
Foto: (pim)

v Mostě Jiří Volprecht byl hlavním hostem na zasedání HH

p
řešení u soudu a rovněž i v  EU 
pro průmysl je přeměna podílu 
občan versus podnik. Zda k tomu 

KRÁTCE Z HOSPODÁŘSKÉ A SOCIÁLNÍ RADY MOSTECKAAKRÁTCE Z HOSPODÁŘSKÉ A SOCIÁLNÍ RADY MOSTECKA

Tripartita
má nového 
vicepředsedu

Hospodářská a sociální rada 
Mostecka volila svého místo-
předsedu. Z  návrhů vzešli dva
kandidáti, starosta Meziboří 
a bývalý poslanec Petr Červen-
ka a Jaromír Franta ze Sdružení 
odborových organizací společ-
nosti Czech Coal. Nejvíce hla-
sů získal Petr Červenka, který 
se stal místopředsedou HSRM.
Zároveň se stal i členem Výkon-
ného výboru HSRM.

Zámek peníze
nedostal,
hruškovice ano 

Dvě stě pětadevadesáti tisíci 
korunami podpořila Hospo-
dářská a sociální rada Mostecka 
několik projektů. 85 tisíc korun 
získá například město Lom na 
projekt Autobusového obratiš-
tě Lom. 50 tisíc korun poplyne 
na projekt nového produktu
POIRE - zakvašené hruškové
šťávy Jiřímu Syrovátkovi, 60 ti-
síc získá Skršín na opravu míst-
ního obecního úřadu a 100 tisíc 

korun poputuje na projekt dál
kového vytápění obci Odolice
O dotaci žádal na tři projekt
také majitel zámku Korozluk
Miroslav Perout, a to na ústřed
ní vytápění památkových expo
zic zámku, obnovu a regenerac
zámeckého parku či na rozšířen
veřejného osvětlení odpočinko
vé pěší zóny k zámku. Ani v jed
nom z  projektů však s  žádost
neuspěl. 

V HSRM nové „duše“
Nového člena předsednictv

si zvolila Hospodářská a so

Na zasedání Hospodářské a sociální rady Mostecka se u jednoho
současný člen tripartity Oldřich Vojíř a současný poslanec Jiří Šulc. 
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LIST ZAMĚSTNANCŮ CZECH COAL GROUP A LITVÍNOVSKÉ UHELNÉ 

V Obrnicích o nezaměstnanosti

Hospodářská a sociální rada Mostecka měla v červnu na 

programu sněm, který se tentokrát, jak už se stalo zvykem, konal 

na půdě některého z jejích členů. V tomto případě se mostecká 

tripartita sešla na pozvání starostky Drahomíry Miklošové 

v kulturním domě v Obrnicích.

Jedním z  nejdůležitějších bodů červ-

nového jednání byl upravený Akční 

plán v  oblasti trhu práce a zaměst-

nanosti, který přítomným předložil 

Jaroslav Kunc, vedoucí oddělení za-

městnanosti ústecké krajské pobočky 

Úřadu práce ČR. Materiál už se v  mi-

nulosti na programu jednání hospo-

dářské rady objevil, ale původní ver-

zi, kterou připravila Odborná komise 

pro rozvoj lidských zdrojů při HSRM, 

nechala rada ještě aktualizovat a do-

plnit o informace úřadu práce. „Chtěli 

bychom, aby tento materiál byl začle-

něn do chystaného Paktu zaměstna-

nosti Ústeckého kraje. Naší snahou 

P ze

Jaroslav Kunc přítomným následně 

sdělil, jaká je nabídka nástrojů úřa-

du práce k  řešení nezaměstnanosti, 

jakým způsobem mohou obce i dal-

ší subjekty s  úřadem spolupracovat 

a jak jim úřad práce může vyjít vstříc. 

Materiál byl navíc doplněn o seznam 

projektů, které se již realizují nebo se 

připravují. „V dalším programovacím 

období pro nás opět může být prostor, 

a pokud si projekty včas připravíme, 

můžeme do výzev vstoupit hned zkra-

je,“ připomněl Jaroslav Kunc.  

Z  pléna hospodářské rady ale zazní-

valy i kritické hlasy. Primátor Mostu 

Vlastimil Vozka například vyslovil 

M tecko ne-

tom v  podstatě supluje podnikatel-

skou sféru a podporu státu, která zde 

ó pro podnikání 

opatření proti růstu nezaměstnanos-

ti. „Důležité je zajistit, aby v  regionu 

stávající pracovní místa nezanikala, 

kt který by je byl scho-

Předseda hornických odborů J. Franta (první zleva) považuje za důležitá opatření proti nezaměstnanosti. 

 

Foto: (pim)

Říká se, že za skutečně úspěšné a schopné hovoří jejich 
činy. Občas ale stojí za to se zastavit, ohlédnout se a ukázat 
na to, co se v uplynulých letech podařilo. K tomuto účelu 
vznikl i tento sborník, který právě držíte v ruce. Hospodářská 
a sociální rada Mostecka se ale snaží průběžně o svých ak-
tivitách informovat i co nejširší veřejnost. Proto dlouhodobě 
spolupracuje s regionálními i celostátními médii, kde prezen-
tuje svou činnost. Není to proto, aby se pochlubila tím, co 
všechno dokázala a zvládla, ale aby se co nejširší veřejnost 
mohla seznámit s její prací. A také samozřejmě proto, aby 
se obyvatelé regionu, v němž Hospodářská a sociální rada 
působí, mohli prostřednictví svých zástupců v HSRM zapojit 
do její činnosti a pomoci řešit jeho nejpalčivější problémy. 
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DTS Vrbenský, a.s.
www.dts-as.cz

ČESKÁ RAFINÉRSKÁ, a.s.
www.ceskarafinerska.cz

DOPRAVNÍ PODNIK
měst Mostu a Litvínova, a.s.

www.dpmost.cz

ČSOB a. s. Most
www.csob.cz

Destinační agentura 
Krušné hory o.p.s.
www.krusne-hory.org

EUROVIA CS, a. s.
www.eurovia.cz

DIALOG Horní Jiřetín o.s.

www.hjdialog.cz

AUTODROM MOST a.s.
www.autodrom-most.cz Ing. Vladimír Bártl, MBA

Obec Bělušice
www.belusice.cz

CELIO a.s.
www.celio.cz

Naši členové

ALFA TERM MOST s.r.o.
www.alfaterm.cz
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Obec Klíny
www.kliny.eu

Obec Lišnice
www.oulisnice.cz

Klub freestylového lyžování 
Most o. s.

www.jumpark.cz Jaroslav Knorre
Obec Korozluky
www.korozluky.cz

Mgr. MUDr. Tomáš Hájek Dr.
Obec Havraň

www.ouhavran.cz

HIPODROM MOST a.s.
www.hipodrom.cz

HKC 
Akademie motorsportu z.s.

www.hkc-racing.com

Naši členové

Martin Fraško

Ing. Petr Heger

JUDr. Richard Falbr

www.falbr.cz
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Okresní agrární komora Most
www.kisuk.cz

Město Lom
www.mesto-lom.cz

Obec Obrnice
www.ouobrnice.cz

Okresní hospodářská komora
Most

www.ohk-most.cz

Obec Louka u Litvínova
www.loukaulitvinova.cz

Obec Patokryje
www.patokryje.cz

Ing. Petr Macek
MAS Naděje o.p.s.

www.nadeje.org

Statutární město Most
www.mesto-most.cz

Naši členové

Miroslav Perout

Ing. Milan Nečas
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Obec Skršín
www.skrsin.cz

Sdružení odborových organizací 
Czech Coal Group

www.osphgn.cz

Střední škola technická, 
Most, p.o.

www.sstmost.cz

Ing. Jiří Syrovátka
UNIPETROL RPA, s.r.o.

www.unipetrolrpa.cz

Ing. Miroslav Soldát 

Ing. Eva Šmejkalová

Vysoká škola finanční 
a správní, o. p. s.

www.vsfs.cz

Naši členové

R-Princip Most s.r.o.
www.rprincip.cz

Severní energetická a.s.
www.sev-en.cz

Recoplan s.r.o.
www.recoplan.cz
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United Energy, a.s.
www.ue.cz

www.tepelnapohoda.cz Vodní sporty Most z.s.
Vršanská uhelná a.s.
www.vrsanskauhelna.cz

YSSEN - spol. s r.o.
www.yssen.cz

VŠB-TUO
Hornicko-geologická fakulta

Institut kombinovaného 
studia Most

www.hgf.vsb.cz

Mgr. Oldřich Vojíř

Ing. Vladimír Zemánek

Výzkumný ústav
pro hnědé uhlí a.s.

www.vuhu.cz

Naši členové
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Závěrečné slovo

Vydání této publikace je kronikou nejdůležitějších aktivit Hos-
podářské a sociální rady Mostecka za posledních 5 let. Od svého 
založení v roce 1999 se rada snaží koordinovat zájmy svých členů, 
tzn. představitelů státní správy, samosprávy, podnikatelů, zájmo-
vých skupin i občanů tak, aby se zásadně zlepšily podmínky života 
nejen na Mostecku, ale i v celém našem regionu.

Hospodářská a sociální rada Mostecka (HSRM) byla iniciáto-
rem a spolu s Hospodářskou a sociální radou Sokolovska i auto-
rem Globálního plánu revitalizace pánevních oblastí severozápadní 
Čech (GPR), který vláda schválila svým usnesením č. 122 dne 2. 2. 
2000. Tento materiál se stal strategickým programem i pro vzniklé 
hospodářské a sociální rady ostatních okresů Ústeckého kraje a byl 
ve spolupráci s nimi konkretizován jednotlivými Dodatky GPR pro 
dané časové období.

Hlavním cílem GPR je snížení vysoké nezaměstnanosti a vytvá-
ření nových pracovních míst např. zvýšeným objemem sanačních, 
rekultivačních a revitalizačních prací v návaznosti na útlum uhelného 
hornictví, podporou lokálních i strategických zón, podporou klíčo-
vých odvětví průmyslu a cestovního ruchu, budováním dopravní in-
frastruktury a změnou struktury lidských zdrojů. Zásadní podpora 
těmto cílům byla uskutečněna usnesením vlády č. 50/2002 ke zprávě 
o hospodářské situaci Ústeckého kraje, kterým Vláda České repub-
liky rozhodla o postupném vyčlenění 15 miliard korun na účast státu 
na nákladech revitalizace krajiny narušené těžební činností státních 
hnědouhelných podniků před jejich privatizací v Ústeckém a Karlovar-
ském kraji. Na Mostecko celkem přijde 4,4 mld. Kč, v rámci kterých 
je především prováděna rekultivace území včetně zatopení bývalého 
lomu Ležáky (Jezero Most), revitalizace Velebudické výsypky, revita-
lizace bývalého lomu Vrbenský (vodní nádrž Matylda) apod.

Za 15 let existence HSRM procházel region a především Mos-
tecko velmi složitým obdobím. Jak je z této publikace patrné, byla 
HSRM u zrodu celé řady konkrétních aktivit, případně pomáhala 
s jejich realizací. Věřím, že mohu prohlásit, že Hospodářská a so-
ciální rada Mostecka sehrála za dobu své existence velmi důležitou 
roli v rámci rozvoje Mostecka a že obstála se ctí.

Je ale nutné konstatovat, že stejně nelehké období proží-
váme i nyní, kdy hospodářská a sociální situace v Ústeckém kraji 
a na Mostecku patří opět v rámci České republiky k těm nejsloži-
tějším. Dopad krize na český průmysl a služby je výrazný a projevil 
se opět nárůstem nezaměstnanosti. Počet uchazečů o zaměstnání 
evidovaný úřady práce v Ústeckém kraji ke konci února 2014 je 
68 tisíc. Na jedno volné pracovní místo připadalo 28 uchazečů, 
což je nad průměrem České republiky. Problémem je počet evi-
dovaných absolventů – 4 172 absolventů všech stupňů vzdělání 
(6,1 % z celkové nezaměstnanosti). Podíl nezaměstnaných osob 
ve věku 15–64 let k celkovému obyvatelstvu stejného věku před-
stavuje 11,9%. Podíl nezaměstnaných stejný nebo vyšší než ce-
lokrajský průměr vykázal okres Most (13,94 %) a Ústí nad Labem 
(13,16 %). V rámci okresu Most je tento podíl nejvyšší v obcích 
Obrnice (19,33 %), Bečov (16,44 %), Louka u Litvínova (15,72 %). 
Město Most dosáhlo 13,27 %. Čísla jsou to opět velmi alarmující 
a neradostná.

Ústecký kraj je historicky průmyslový region, ve kterém domi-
nuje především těžební průmysl, energetika a chemický průmysl. 
Těžba a energetika dohromady tvoří v Ústeckém kraji více než 16 % 
hrubé přidané hodnoty a tyto společnosti patří i k velkým zaměstna-
vatelům. V roce 2013 zde bylo vytěženo 33,9 miliónů tun hnědého 
uhlí, tj. 92 % z celkové těžby hnědého uhlí a 72,4 % z celkové 
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těžby uhlí v České republice. V parních elektrárnách v Ústeckém 
kraji bylo vyrobeno 20,9 TWh elektrické energie, tj. 24% z cel-
kové produkce elektřiny v České republice.

Zásadním problémem Mostecka je neřešení problematiky územ-
ních ekologických limitů těžby (usnesení vlády č. 444/1991) na lo-
kalitě Československá armáda. Tento stav silně destabilizuje situaci 
na Mostecku. V oblasti lidských zdrojů lze konstatovat, že roste 
počet vysokoškolsky a středoškolsky vzdělaných lidí, problémem 
je ale oborový nesoulad s trhem práce, chybí technické profese. 
Přesto v regionu je stále velký počet lidí se základním vzděláním. 
Z uvedených faktorů vyplývá, že v regionu a především na Mostecku 
je stále mnoho problémů k řešení. Proto se HSRM ve spolupráci 
s vládním zmocněncem, krajem a HSR-ÚK angažuje pro další ob-
dobí především při:

• naplňování UV č. 732/2013 „ke zprávě o možných způsobech 
řešení krizové situace ve vývoji hospodaření klíčových průmy-
slových podniků a negativního výhledu vývoje zaměstnanosti 
v Moravskoslezském kraji a k návrhům opaření“, kde se řada 
bodů týká i Ústeckého kraje.

• činnosti v „Paktu zaměstnanosti Ústeckého kraje“, jehož stra-
tegickým cílem je zvýšit do roku 2020 konkurenceschopnost 
a zaměstnanost Ústeckého kraje na průměrnou míru ostat-
ních krajů České republiky. Pakt se zaměřuje na trh práce 

a zaměstnanost, vzdělávání a konkurenceschopnost, spole-
čenskou odpovědnost firem a sociální oblast a na podporu 
průmyslového regionu

• přípravě nového programovacího období EU na roky 2014–
2020 zapojením do pracovních skupin Ústeckého kraje

• řešení problematiky územních ekologických limitů, novel 
Horního zákona, Státní energetické politiky, Surovinové po-
litiky, úhrady za vydobytý nerost apod., vzhledem k tomu, 
že rozhodnutí v těchto oblastech zásadně ovlivňují život 
na Mostecku

• naplňování UV č. 743/2013 k dočerpání finančních pro-
středků k řešení ekologických škod, které stanovilo prioritní 
projekty (navazuje na UV č. 50/2002)

• dobudování potřebné dopravní infrastruktury a napojení prů-
myslových zón Triangl a Joseph atd.

Hospodářská a sociální rada Mostecka se chce i v dalších le-
tech aktivně podílet na řešení problémů Mostecka tak, aby přestalo 
být vnímáno jako černá díra naší republiky, protože i Mostecko je 
krásné a jedinečné a pro republiku velmi potřebné.

Ing. Helena Veverková
předsedkyně HSRM

Nově vybudovaná přístupová komunikace na Čepirožské výsypce, která umožní další výstavbu rodinných domů. 
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